
 

Protokoll 1. sentralstyremøtet i 2023 i 4H Norge 

 

Dato: 22. januar 2023  

Sted: Landbrukets hus, Hollendergata 5, Oslo 

Til stede: Martin Holmen 

Andrine Snopestad  

Andreas Ølvestveit 

Elliot Solberg  

Sara Eline Malmo Farbo deltok via Teams på sak 06.01., 08.01., 09.01., 

10.01., 11.01. og eventuelt 

Turi Elise Kaus (ansattrepresentant) 

Raymond Kirknes (1. vara)  

Astrid Skogseth (2. vara) via Teams 

Even Medhus (3. vara) 

Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA) 

Randi Versto Kaasa 

Gro Helene Andersen  

 

Beate Johansen (ansatt) deltok på sak 06.01., 08.01., 10.01 og 11.01. 

Stine Pernille Hauge Kjos (ansatt) deltok på sak 06.01., 08.01. og 11.01. 

Fraværende: Jens Håkon Birkeland 

Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge) 

Møteleder: Martin Holmen 

Referent:  Gro Helene Andersen  

 

 

Faste saker 

Sak 01.01 Godkjenning av innkalling og saksliste 
 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes  

Sak 02.01 Godkjenning av protokoll fra det 9. sentralstyremøtet i 2022 

Sak 58.09. Økonomi voksenlederkurs  

• Endre overskriften Avstemming til Endringer som skal inn i avtalen.  

• Nytt vedtak: Avtalen mellom N4HA og 4H Norge vedtas med de 

endringene som kom i møtet. 

 

Sak 60.09. Fylkesstyreopplæring  

• Det kom innspill om å legge inn fordeling av moduler og oppgaver. Dette 

ble snakket om, men vurdert til ikke å legges inn.  

 

Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Protokollen fra det 9. sentralstyremøtet 

vedtas 

 

Vedtak: Protokollen fra det 9. sentralstyremøtet vedtas med endringene som kom 

i møtet 

 



 

Sak 03.01 Styrets kalender 

• Det 6. styremøtet i 2023 flyttes til Alvdal og utvides. Møtet holdes 20. – 22. 

oktober.  

• Styret gikk gjennom foreslått møteplan for første halvdel av 2024.  

• Det vurderes om Insporama og Landsstyremøtet skal legges til fast helg.  

 

Vedtak: Styrets kalender oppdateres med eventuelle endringer som kom i møtet. 

    
Sak 04.01 Fylkesrunden  

Saken utgikk.  

 

Sak 05.01 Økonomisk status 
4H Norge ferdigstiller i januar og februar regnskapsåret 2022. Resultatet for 2022 

er foreløpig på minus kr 3,8 millioner. Det er noen punkter som gjenstår før 

årsregnskapet kan fullføres, blant annet dekning av underskudd for landsleiren 

2022. I 2022 fikk vi 100% momskompensasjon. 

 
Fra diskusjon:  

• Fremtidige avtaler om storleir mellom 4H Norge og arrangørfylke bør si 

noe om momskompensasjon. Det foreslås at momskompensasjonen 

fordeles på lik linje som underskuddet – 70 % til arrangørfylket og 30 % til 

4H Norge.  

 

 

Generalsekretærens forslag til vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering. 

 

Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering, og vedtar å dekke underskuddet for 

landsleir 2022 med 30 %, uavhengig av momskompensasjon.  

 

Sak 06.01 Orientering medlemstall 
2022 ble et fantastisk 4H-år når det gjelder medlemstall. Endelig oppnådde vi 
medlemsvekst! Medlemstallet for 2022 ble 10 698.  
 

- Økning på 2,96% 
- Beste vervefylke i antall medlemmer var Rogaland, med 90 medlemmer 

Troms ble best i prosentvis økning, med 30% 
- Sør-Øst hadde størst vekst i antall medlemmer, med 147, mens Nord 

hadde størt vekst i prosent med 11% 
 

Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering 

 

Sak 07.01 Muntlig orienteringer fra sekretariatet 

• 4H er med i en NRK-serien «Eg går på» som følger barns fritidsinteresser. 
Episoden publiseres sannsynligvis rundt påsketider.  

 

Personal 

• Det er ansatt en ny koordinator for Gambia-samarbeidet. Fra 1. februar tar 
Ingeborg Tangeraas over etter Anne Kari Eliassen som går av med 
pensjon. 



 

• Ledelsen i sekretariatet jobber med hvordan 4H bør investere for videre 
medlemsvekst i organisasjonen. Vurderingen baserer seg på bred innsikt 
– samtaler med ansatte, møter med andre organisasjoner og 
innsiktsarbeidet gjennomført høsten 2022.  

• Generalsekretær og HR-leder er i ansettelsesprosess av ny regionleder 
(midlertidig lederstilling for regionen Nord og Midt). Det innebærer en 
endring i sekretariatet, ved at to regioner stås sammen. Sammenslåing er 
løsningen som, samlet sett, har fått mest støtte av fylkesstyreledere og 
ansatte. Nåværende regionkoordinator i region Midt er sykemeldt. 
Generalsekretær og HR-leder følger opp ansatte i de to regionene inntil ny 
leder er på plass.  

• Det er fortsatt en del sykemeldinger med langtidsfravær. De følges opp, og 
det jobbes med langsiktige løsninger.  
 

Styrehonorar:  

• Generalsekretær har vært i kontakt med valgkomiteen angående 
godtgjørelse av sentralstyrets medlemmer.  

• Listen vedtatt på landsmøtet er fullstendig. Det vil blant annet si at det 
honoreres for ledelse av arbeidsgrupper, ikke for deltagelse i 
arbeidsgrupper.  

• Valgkomiteen ønsker forslag til endringer i god tid før neste landsmøte.  
• Det nevnes at det tidligere kun var styremøter som ble honorert.  

 

Insporama og fylkesstyreopplæring: 

• Opplæringsmodulene som skal holdes på Insporama fordeles mellom 
sentralstyrets medlemmer. Det er fortsatt noen avklaringer som gjenstår. 
Det settes opp en ansattressurs for hver modul, og man finner i fellesskap 
en samarbeidsform.  

• Hvordan et styre fatter gode vedtak bør inn i pensum.  

• Innspill om å legge inn et opplæringspunkt om maler.  

• Iris M. N. Frydenlund og Elliot Solberg «tar over» sosiale medier under 
Insporama.  

• Forslag til hva som bør dekkes i modul 7.3: medlemspleie, kontakter og 
PR, frister og viktigheten av å ha overblikk. Bør vi hente inn erfarne 
fylkesstyreledere, og høre hva de mener nye fylkesstyreledere bør kunne?   
 

Møte om storleir i Oslo i desember   

• Arrangører av store leirer i 4H (landsleir og nordisk leir) hadde møte i Oslo 
i desember. Fylkene delte erfaringer og problemstillinger, og fikk en 
gjennomgang av evalueringsrapporten til Sogn og Fjordane etter 
landsleiren i Breim i 2022.  

 

 

Vedtak: Styret tar saken til orientering 

  
Løpende saker 

Sak 08.01 Styremedlem i Norsk Friluftsliv  
4H Norge er medlem av paraplyorganisasjonen Norsk Friluftsliv, som er en 
fellesorganisasjon for 18 norske frivillige friluftslivsorganisasjoner.  
 
Norsk friluftsliv har årsmøte 4. mai, og medlemsorganisasjoner oppfordres til å 
nominere kandidater til Norsk Friluftsliv sitt styre. Forslag til styrekandidater må 
fremmes innen utgangen av februar.  



 

 

Fra diskusjon: 

- Styret er positive til å nominere en kandidat. Norsk Friluftsliv er et viktig 
nettverk for 4H Norge.  

- Styret foretrekker at en tillitsvalgt nomineres, men en ansatt er også mulig.  
- Forslag til kandidater ble gitt til generalsekretær. Generalsekretær tar 

saken videre.  
 
 
Generalsekretærens forslag til vedtak: Generalsekretæren tar med seg 
innspillene som kom i møtet.   
  

Sak 09.01 Storleir i 4H – sentralstyrets rolle 
Hvert år holdes det storleirer for 4Here. Leirene i Norge arrangeres av et 
arrangørfylke, og i den forbindelse blir det inngått en avtale mellom arrangørfylket 
og 4H Norge. Den sier blant annet noe om fordeling av ansvar, roller og 
myndighet.  
 
Sentralstyret gikk gjennom avtalen inngått mellom 4H Norge og 4H Oppland, som 
er vertsfylke for Nordisk leir 2023, og så spesielt på styrets rolle og forpliktelser. 
Styret skal være representert i hovedkomiteen. Nestleder, Andreas Ølvestveit, ble 
valgt til styrets representant i hovedkomiteen for landsleir 2023.  
 
Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering  
 
Vedtak: Sentralstyret tar avtalen til orientering. Andreas Ølvestveit velges til 
styrets representant i hovedkomiteen.   
 

Sak 10.01 Gjøre det lettere å drive 4H  
Under ansattsamling og landsstyremøtet i september ble det holdt en workshop 
med temaet «Hvordan gjøre det lettere å drive 4H?». Workshopen gav innsikt i 
hvordan ting gjøres i dag, og hva som ønskes endret for å gjøre arbeidet lettere, 
spesielt for tillitsvalgte.  
 
Funnene er sammenfattet, og styret fikk en muntlig orientering.  
 

Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering. 

Sak 11.01 Innsiktsarbeid - presentasjon av funn og drøfting av strategiske valg og 

konkrete tiltak 

I gjeldende handlingsplan står det «Gjere 4H attraktivt for alle medlemmar – 

innsiktsarbeid med tilhøyrande tiltak». Målet er at 4H skal bli større. 

 

Styret brukte mye av dagen til denne saken:  

- Presentasjon av resultatene fra eksterne undersøkelser v/ Vilde Vågsland 

og Irene Øen fra Opinion 

o Barn 10 – 14 år 

o Foresatte til barn 10 – 14 år 

o Unge 15 – 25 år 

- Presentasjon av resultatene fra interne undersøkelser v/ Beate Johansen  

o 4Here 



 

o Klubbrådgivere 

o Tidligere 4Here  

o Plakettmottakere 

- Workshop v/ alle, leder av Beate Johansen  

 

Et fullstendig referat fra drøftingen legges ikke inn i protokollen. Under følger en 

oppsummering av gjentatte temaer og perspektiver:  

• Funnene viser at 4H er noe unge vil ha, men vi har også 

forbedringsområder.  

• Profil 

o 4Hs profil bør tydeliggjøres. Hva skal 4H være, for hvem?  

o Vi må jobbe aktivt for en felles forståelse av 4Hs identitet.  

o I arbeidet med 4Hs profil, vil vi lene oss på kjerneverdier, 4H-løfte 

og formålsparagraf.  

o Profil handler i stor grad om kommunikasjon. Vi fremstår utydelig 

fordi vi kommuniserer bredt. Vi bør vekk fra «Blir med i 4H. Her kan 

du gjøre akkurat det du vil». Det er behov for å spisse oss - ta noen 

valg, og stå i dem. F.eks. ha tre setninger om hva som gjør 4H 

unik. 

o Bred enighet i styret om at 4H skal jobbe videre med profil.  

• Vekst 

o Verving skjer via opplevelser → det vi opplever, og det vi føler.  

o 4H har stort potensiale. Vi har over 10 500 medlemmer/ 

ambassadører, og det er positivt at 7 av 10 tidligere medlemmer vil 

anbefale 4H videre.  

o Hvordan veilede medlemmer til nye klubber når de flytter i 

medlemsalder?  

• Diverse: 

o Vi må øke kjennskapen. Det er overraskende at kjennskapen til 4H 

blant unge er så lav (75% kjenner ikke til 4H) 

o 4H bør definere egne målgrupper.  

o Undersøkelsen viser at det er forskjell på 4Here og «andre» unge. 

F.eks. 43% av medlemmene bor på gård, mens eksterne 

undersøkelser viser at andelen barn som bor på gård i Norge er 5 

% for ungdommer og 8 % for barn.  

o Interne og eksterne undersøkelser viser at unge ønsker mer 

fleksibilitet. Hvordan utvikle et fleksibelt 4H?   

o Tidligere undersøkelser har vist at leir, volleyball og kurs er 4Hs 

viktigste aktiviteter for medlemmer. Denne undersøkelsen viser 

noe annet. Nå er blant annet dyrestell populært.   

o Hvilken merverdi skal 4H gi samfunnet? Demokratiopplæring, 

entreprenørskap, samfunnsengasjement, arbeidsliv og 

organisasjonsarbeid. Samfunnsøkonomisk gir 4H mye mer tilbake 

til samfunnet enn vi får over Landbruks- og matdepartementet.  

o Noen overraskelser:  

▪ Overraskende at noen ønsker å gå tilbake til prosjekthefter. 

▪ 1 av 10 kjenner ikke til alumntilbudet vårt.  



 

 

 

o Hva skal vedtas hvor? Styret har mandat til å styre innenfor de tre 

Sene, formålsparagraf, verdier og vedtekter fram til neste 

landsmøte.  

o På hvilket detaljnivå skal styret jobbe? Styret ønsker å jobbe 

overordnet og strategisk.  

 

Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Sentralstyret tar funnene fra 

innsiktsarbeidet til orientering. Generalsekretær tar med seg innspill, forslag og 

ideer fra drøftingen inn i videre arbeid. 

 

 Eventuelt 

P-sak – søknader om æresdiplom Viser til egen P-protokoll. 



 

Protokoll 2. sentralstyremøtet i 2023 i 4H Norge 

 

Dato: 14. februar 2023  

Sted: Teams 

Til stede: Martin Holmen 

Andrine Snopestad (med fra sak 04.02) 

Andreas Ølvestveit 

Elliot Solberg  

Jens Håkon Birkeland 

Turi Elise Kaus (ansattrepresentant) 

Raymond Kirknes (1. vara)  

Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA) 

Randi Versto Kaasa 

Gro Helene Andersen  

Fraværende: Sara Eline Malmo 

Astrid Skogseth (2. vara)  

Even Medhus (3. vara) 

Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge) 

Møteleder: Andreas Ølvestveit og Martin Holmen 

Referent:  Gro Helene Andersen  

 

 

Faste saker 

Sak 01.02 Godkjenning av innkalling og saksliste 
 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes  

Sak 02.02 Godkjenning av protokoll fra det 1. sentralstyremøtet i 2023 

 

Vedtak: Protokollen fra det 1. sentralstyremøtet vedtas 

Sak 03.02 Styrets kalender  

Arendalsuka, 14. – 18. august, legges inn i styrets kalender. 4H ønsker å være til 

stede for nettverksbygging og påfyll. Det er valgfri deltakelse for sentralstyrets 

medlemmer.  

 

Vedtak: Styrets kalender oppdateres med endringer som kom i møtet. 

  
Sak 04.02 Fylkesrunden  

Saken utgikk.  

  

Sak 05.02 Økonomisk status 
Økonomisk status per 06. februar 2023 ble lagt frem for styret. Vi har større 

inntekter i januar enn budsjettert. Dette grunnet deltagerutgifter i forbindelse med 

studieturen til Gambia, som ble inntektsført i januar. Samt at vi har flere innmeldte 

medlemmer i januar, og derav økt kontingent-inntekt.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar økonomisk status til orientering. 

 



 

Sak 06.02 Orientering medlemstall 
Antall betalende medlemmer kan først sees etter årets medlemskap er fakturert 
20. februar og forfalt 6. mars. 
  
4H Norge har 153 medlemmer i realvekst (innmeldinger minus utmeldinger) per 
januar 2023. Dette er en dobling fra 2022, da vi hadde en realvekst på 73 
medlemmer.  
 

Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering 

 

Sak 07.02 Muntlig orienteringer fra sekretariatet 

- Status personal 

o Det ble orientert om ansettelse av leder for den nye storregionen 

Nord Midt. Regionlederen starter i mars.  

o Generalsekretær orienterte om investeringer for videre vekst og økt 

synlighet i 4H Norge.  

o Det ligger tre stillingsutlysninger ute. Det ble orientert om 

bakgrunnen for rekrutteringene.  

- Ansattsamling  

o Uke 6 var alle ansatte samlet i Oslo. Det ble en kort, men god 

samling. Raymond Kirknes fra sentralstyret deltok på samlingen.  

- Insporama 

o Påmeldingsfristen er satt til 10. mars pga betingelser fra hotellet. 

Styret oppfores til å løfte Insporama i kontakt med sine 

kontaktfylker. Styret må også melde seg på via 4Hs nettsider.  

o Styret har tidligere diskutert tidspunkt for fremtidige Insporama-

arrangement. Insporama legges ikke til en fast uke, men dato vil bli 

satt i god tid.  

- Teams brukes for informasjon og avklaringer mellom styremøtene. Styret 

mener løsningen fungerer godt.   

- Det første landsstyremøtet i 2023 skal kunngjøres i uke 7. Planlagte saker 

er blant annet: innsiktsarbeidet, plakettløpet, inkludering, lønnsstøtte til 

fylkene og godtgjørelse av verv på fylkesnivå.  

 

Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Styret tar saken til orientering 

  
Løpende saker 

Sak 12.02 Foreløpig årsresultat for 4H Norge 2022 
Foreløpig årsresultat for 4H Norge viser et underskudd på kr 3.877.469, - mot et 

budsjettert underskudd på kr 5.446.252, - og et revidert på budsjett 5.136.784, - 

for 2022. Det ble gitt en kort orientering.  

 
Vedtak: Sentralstyret tar foreløpig regnskap for 2022 til orientering. 
  

Sak 13.02 Friluftslivet år 2025  
Det er besluttet at det blir friluftslivets år i 2025. Norsk Friluftsliv 
(fellesorganisasjonen for frivillige friluftslivsorganisasjoner) har fått ansvar for å 
lede arbeidet. 
 



 

Friluftslivets år er friluftslivsorganisasjonenes felles mulighet til å løfte friluftslivet. 
4H kan ha én aktivitet som løftes spesielt fram i løpet av Friluftslivets år.   
 
Fra diskusjon:  

• Styret foreslo «Under åpen himmel» som 4H Norges aktivitet under 
friluftslivets år 2025. Under åpen himmel er geografisk uavhengig og lett å 
skalere opp.  

• Det kom forslag om å koble på 4H gårder.  

• Styret bør løfte diskusjonen og snakke om hva friluftsliv i 4H Norge skal 
være.  

 
Vedtak: Generalsekretær tar med seg innspillene som kom i møtet.  
 

Sak 14.02 Budsjett og overordnede rammer for Nordisk leir 2023 
8. – 15. juli 2023 arrangeres Nordisk leir i Lom. Styret tok en gjennomgang av 
fylkesstyrets forslag til budsjett og overordnede rammer.  
 
Introduksjon av saken:  

- Arrangørfylket opplever arbeidet med budsjettet krevende, bl.a. fordi de 
har mindre tid på seg enn normalt.   

- Det blir ingen egenandel utover deltakeravgifta i 2023.  
- Arrangørfylket foreslår deltakeravgift på kr 1 000 per leder. Dette for å 

dekke direkte kostnader. Alternativet er å øke deltageravgiften for 
medlemmer. 

- Program:  
o Lørdag: ankomst, åpning av leiren 
o Søndag: icebreaking, foto 
o Mandag: workshop 
o Tirsdag og onsdag: Juvflye med tur til Galdhøpiggen/Klimaparken 

og Lomsdag med aktiviteter i Lom. Leirdeltakerne deles i to 
grupper.  

o Torsdag: åpen dag med besøk i leiren, innledende volleyball og 
tautrekking  

o Fredag: finaledag og avslutning 
o Lørdag: hjemreise før kl. 11.00 for de som ikke reiser etter 

avslutningen 
 
Innspill fra sentralstyret: 

- Styret støtter deltakeravgift for ledere. Kr 1 000 per leder bør gå fint for 
fylkeslagene.  

- Styret ber arrangørfylket om å lage alternative budsjetter for flere og færre 
deltakere enn i fremlagt budsjett. Scenarioplanlegging anbefales.  

- Styret diskuterte om arrangørfylkene sitter igjen med for lite for å 
arrangere storleir. Det foreslås at insentivet løftes. 100% av 
momskompensasjonen bør gå til vertsfylket.  

- Dugnadsinnsatsen vises ikke i budsjettet. Momskompensasjonen er et 
viktig insentiv.   

- Det er mer givende å arrangere uten veldig små marginer. Det kom innspill 
om å budsjettere deretter.  

- Det ble foreslått å øke leiravgiften til kr 3 250. Deltakeravgiften for Nordisk 
leir 2023 er lav sammenlignet med bl.a. Norway Cup og Nordisk leir 2019.  

- Økonomi er en barriere for deltakelse som 4H skal være bevisst. 4H ligger 
godt an. Ifølge innsiktsarbeidet er det få som oppgir økonomi som 
utmeldingsårsak.  



 

 

 

- Det presiseres at deltakere ikke vil få egenandel utover deltakeravgifta i 
2023.  

 
Det ble stemt over om deltakeravgiften bør økes: 
4 stemmer for å beholde foreslått deltakeravgift.  
3 stemmer for å øke deltakeravgiften med kr 250. 
 
Det blir vedtatt at arrangørfylket beholder deltakeravgift som budsjettert. Det 
presiseres at det innføres deltakeravgift for ledere på kr 1 000, som budsjettert.  
 
Det ble stemt over fordeling av momskompensasjonen  
Det ble enstemmig vedtatt at momskompensasjon i sin helhet går til fylket.  
 
Sentralstyret ønsker å ta opp avtalen om storleir mellom arrangørfylket og 4H 
Norge på et sentralstyremøte. Momskompensasjon bør adresseres i avtalen.  
 
 
Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Sentralstyret godkjenner overordnede 

rammer og det fremlagte budsjettet for nordisk leir 2023. Det innføres 

deltakeravgift for ledere.  

 

Vedtak: Sentralstyret godkjenner overordnede rammer og det fremlagte 

budsjettet for nordisk leir 2023. Det innføres deltakeravgift for ledere. 4H Norge 

dekker et eventuelt underskudd for landsleir 2023 med 30 % (iht avtalen), 

uavhengig av momskompensasjon. Momskompensasjon går i sin helhet til 

vertsfylket. 

 

 Eventuelt 

• Det ble gitt en muntlig orientering om nettbutikken og 4Hs 

samarbeidspartner Speidersport.  

• Nestleder orienterte fra årsmøte i 4H gård Norge. Heidi Tønnesen er valgt 

som 4H gård Norges representant inn i sentralstyret. Styret ser fram til 

tettere samarbeid med 4H gård Norge.   

 



 

 

Protokoll 3. sentralstyremøtet i 2023 i 4H Norge 

 

Dato: 25. mars 2023  

Sted: Stjørdal i Trøndelag 

Til stede: Martin Holmen 

Andrine Snopestad 

Andreas Ølvestveit 

Elliot Solberg  

Sara Eline Malmo Farbo 

Jens Håkon Birkeland (deltok via Teams) 

Irene Pande (ansattrepresentant vara) 

Raymond Kirknes (1. vara)  

Astrid Skogseth (2. vara)  

Even Medhus (3. vara) 

Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA) 

Randi Versto Kaasa 

Gro Helene Andersen  

Fraværende: Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge) 

Turi Elise Kaus (ansattrepresentant) 

Møteleder: Martin Holmen 

Referent:  Gro Helene Andersen  

 

 

Faste saker 

Sak 01.03 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes  

Sak 02.03 Godkjenning av protokoll fra det 2. sentralstyremøtet i 2023 

 

Vedtak: Protokollen fra det 2. sentralstyremøtet vedtas 

Sak 03.03 Styrets kalender  

Det 4. styremøtet, 10. mai, kortes ned, og holdes fra kl. 20:00 – 21:30.   

 

Det kom spørsmål om styrets kalender og planlegging av fylkesstyredialoger. 

Fylkenes behov for fylkesstyredialog bør kartlegges. Saken tas inn som en 

eventuelt- sak på landsstyremøtet i april. Det foreslås å gi styrene mulighet til å 

komme med innspill til datoer.  

 

Vedtak: Styrets kalender oppdateres med endringer som kom i møtet. 

  
Sak 04.03 Fylkesrunden  

Styret gikk igjennom alle 4H-fylker, med særlig fokus på fylkenes årsmøter.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar status til orientering. 



 

Sak 05.03 Økonomisk status 
Økonomisk status per 28. februar 2023 ble lagt frem for styret. Vi har lavere 

inntekter og større kostnader sammenlignet med 2022. Dette er i henhold til 

budsjett.  

 

Viktige kostnader og inntekter:   

• Støtte fra Norsk Landbrukssamvirke ble ført i januar/ februar i 2022. I 2023 føres 
midlene senere.  

• Økte reise- og møtekostnader på grunn av ansattsamling arrangert i februar 2023, 
mot april i 2022.  

• Driftskostnader ligger noe høyere i 2023, sammenlignet med 2022, men i henhold 
til budsjett.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar økonomisk status til orientering. 

 

Sak 06.03 Orientering medlemstall 
Medlemskap er fakturert og forfalt.  Pr. 15. mars er det 6 430 betalende 
medlemmer, noe som er omtrent tilsvarende nivå som de fem foregående årene. 
Sammenlignet med 2022, har vi en nedgang på 207 medlemmer. Ubetalte 
medlemskap følges systematisk opp.  
 

Innspill som kom i møte: 

• Sammenlignet med 2022, er dette en dårlig start. Det er viktig at vi investerer for 
videre medlemsvekst. Hvordan kan vi satse ekstra framover?  

• Det ble snakk om kontingenutsending. Vi bør vurdere dato for utsending av 
kontingenten opp mot lønningsdato. I år ble kontingentfaktura sendt 20. februar. 
Vi bør vurdere 10. – 15. februar. 

• Sekretariatet bes om å sjekke muligheten for automatisk trekk av kontingent i 
Vipps.  

• Det er mange steg for å melde inn nye medlemmer. Sekretariatet bes om å se på 
forenkling. Vurder å dele opp innmeldingen i to steg.  

• Styret er opptatt av muligheter for støtte til familier med svak økonomi. 
Fritidskortet, som er en kommunal ordning, ble nevnt. Fritidskortet dekker 
medlemskontingent og deltakeravgift til faste, organiserte aktiviteter. 4H Norge har 
også Tilretteleggingsfondet og Deltakerstøtte. Informasjon på 4Hs nettside bør 
oppdateres.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering 

 

Sak 07.03 Muntlig orienteringer fra sekretariatet 

Status personal 

- Nyansatt i midlertidig 50%-stilling i 4H Møre og Romsdal: Isabell Cathrin Hagen. 

Oppstart 1. juni. 

- Nyansatt vikar i 60%-stilling i 4H Sogn og Fjordane: Ole Seljeseth, startet 16. 

mars. 

- Nyansatt regionleder i Nord-Midt: Marita Larsos, startet 1. mars. 

- Nyansatt vikar i 80% stilling Telemark: Marlin Nordhus, startet 1. mars. 

- Nyansatt vikar i 4H Akershus Oslo: Ellen. Starter etter påske og jobber ut juni 

2024. 

- Avsluttede arbeidsforhold: Anne Kari Eliassen og Kari Anne Grimelid Årset har 

sluttet i henholdsvis februar og mars.  

- Ledig stilling: Sogn og Fjordane har lyst ut en fast 60%-stilling.  

- Ledig stilling: Hedmark har lyst ut en prosjektstilling på 30%. 



 

- Ledigstilling: Fagavdelingen har lyst ut en fast stilling som rådgiver for 

organisasjon og arrangement. 

-  

Passasjertillegg for frivillige.  

- Økes til kr 1, fra kr 0,50,-. 

 

Årsmelding:  

- Styret vil få mulighet til å komme med innspill til årsmeldingen, men den vil ikke 

vedtas av styret.    

 

Arrangement fremover:  

- Arendalsuka: 4H planlegger å bo i Kristiansand.  

- Insporama: 91 påmeldte. 4H Hordaland er overlegne med 20 deltakere. 4H 

Finnmark imponerer også med 5 påmeldte.  

 

Orientering om 4H-gård Norge:  

- Årsmøteprotokoll er signert.  

 

Saker til Landsstyremøte:  

- Framover vil «saker til landsstyremøtet» tas inn som egen sak i sentralstyret. 

Denne gangen består sakslisten av saker som tidligere er behandlet og diskutert i 

sentralstyret.    

- Styret ønsker å gjennomgå saker sammen i forkant av landsstyremøtet.   

- Saker til landsstyremøtet: Nytt plakettløp i 4H Norge, innsiktsarbeidet, drodlesak 

om lønnsstøtte til 4H-fylkene, honorar på fylkesnivå i 4H, endring i 

normalvedtekter for fylkesledd i 4H Norge, drodlesak om forpliktelser etter kurs-

utdanning i 4H.  

 

Vedtak: Styret tar orientering til orientering 

  
Løpende saker 

Sak 15.03  Rapport fra arbeidsgruppe for inkludering  
På sentralstyremøtet i oktober 2022 ble mandatet til arbeidsgruppa for inkludering 
i 4H Norge vedtatt. Vedtaket var at arbeidsgruppa skulle utarbeide et realistisk 
forslag for hvordan 4H kan bli en mer inkluderende organisasjon. Arbeidsgruppas 
rapport ble lagt frem for sentralstyret.  
 
 
Innspill som kom i møte 

- Grundig rapport. Godt utgangspunkt for videre arbeid. 
- Arbeidsgruppa foreslår å oversette nettsiden til flere språk, bl.a. engelsk. Styret 

løfter behov for nynorsk, samisk og ukrainsk, i tillegg til engelsk. Videre kom det et 
innspill om at nynorskbrukere forstår bokmål, og dermed er det, i et 
inkluderingsperspektiv, viktigere å oversette nettsiden til engelsk. 4H Norge har 
allerede utviklet samisk materiell. Bør vi investere i oversettelse av nettsiden, eller 
er andre kanaler viktigere?  

- Arbeidsgruppa forslår å arrangere en konferanse om inkludering. Kan vi heller 
koble dette til eksisterende arrangementer, f.eks. Insporama? Inkludering vil bl.a. 
tas inn i bolken om medvirkning under Insporama 2023.  

- Arbeidsgruppa foreslår en egen ansvarlig for inkludering i hvert klubbstyre. Styret 
mener dette er vel optimistisk. Det foreslås heller å fordele ansvaret for 
inkludering ved konstituering, på samme måte som ansvar for kommunikasjon.  



 

- Arbeidsgruppa må sikre valide kilder til påstander og sitater. AI og chatboter er 
ikke valide kilder. Styret kommenterer flere ganger at påstander bør begrunnes 
eller støttes med kilder. Flere av påstandene i rapporten har lite hold.  

- Hvordan tar 4H dette videre? Det er behov for en handlingsplan. I videre arbeid 
bør arbeidsgruppa legge vekt på at det skal være enkelt for organisasjonen å 
jobbe videre med inkludering.  

- På hvilket nivå skal dette behandles i, og vedtas av, styret? Styret skal ikke vedta 
enkelttiltak.  

- Styret stiller spørsmål ved stillingsprosenten som er foreslått.  
- Arbeidsgruppa har laget tiltakslister for N4HA og 4H-gård Norge. Disse har egne 

styrende organer.  
o Kommentar om at alumn-klubbene ligger under 4H-fylkene, og dermed er 

det riktig at alumnene inkluderes i arbeidsgruppas rapport. Sentralstyret 
oppfordrer arbeidsgruppa til å oversende rapporten til N4HA og 4H-gård 
Norge, når den er klar.  

o Kommentar om at styret ikke kan instruere 4H-gård Norge, men løfte 
holdninger. 4H gårdene har sin drift, og er medlemmer av et nettverk. 
Totalt sett er 4H-gård Norge inkluderende.  

- Hvem er rapporten for, og hvordan bør vi formidle rapporten videre når den er 
ferdigstilt? Det kan bli vanskelig for organisasjonen å ta i bruk et så stort 
dokument. Styret foreslår å dele tiltak. Arbeidsgruppa bør videre tydeliggjøre 
hvilke tiltak som er viktigst. Enn så lenge er dette et arbeidsdokument. Arbeidet er 
ikke ferdigstilt, og tiltakene er ikke vedtatt.  

- Innspill til kartleggingen av andre organisasjoner. Det stilles spørsmål ved om 
‘utenlandske navn’ er et godt parameter for å måle inkludering i sekretariater. 

- Arbeidsgruppa påstår at 4H Norge ligger bak på arbeid med inkludering. Hva er 
utgangspunktet for påstanden? Har arbeidsgruppa brukt de samme kriteriene som 
i kartleggingen av andre organisasjoner?  

- Eksisterende initiativ og muligheter bør være utgangspunkt for videre arbeid. 
Eksempler: nettverk for inkludering og mangfold i Norsk friluftsliv, LNU Styrk, 
deltakerstøtte, tilretteleggingsfond, Fritidskortet, Allemed, samarbeid med Wild X.  

- Planen bør inneholde økonomiske konsekvenser. Arbeidsgruppa bør skille 
mellom hva vi bare kan gjøre, og hva som krever ekstra ressurser.  

- Hva skal en arbeidsgruppe være? De skal ikke utføre, søke midler o.l. Mandatet 
bør justeres ved forlengelse.  

 
 

Generalsekretærens forslag til vedtak: Sentralstyret støtter videre arbeid med 
inkludering i 4H Norge. Arbeidsgruppa videreføres, og lager en treårig plan for 
organisasjonens arbeid med inkludering på tre nivåer - styrende organer, 
sekretariatet og 4H-klubber. Arbeidet skal legges frem på sentralstyremøtet i 
oktober. Arbeidsgruppas mandat oppdateres etter innspill som kom i møtet. 
.  

 
Vedtak: Sentralstyret støtter videre arbeid med inkludering i 4H Norge. 
Arbeidsgruppa videreføres, og lager en langsiktig plan for organisasjonens arbeid 
med inkludering på tre nivåer - styrende organer, sekretariatet og 4H-klubber. 
Arbeidsgruppen skal også utrede hvilke økonomiske investeringer som kreves for 
å gjennomføre planen. Arbeidet skal legges frem på sentralstyremøtet i oktober. 
Arbeidsgruppas mandat oppdateres etter innspill som kom i møtet. 
  

Sak 16.03 Tiltak etter innsiktsarbeid  
Som en del av handlingsplanen for inneværende periode, vedtok landsmøtet at 
det skulle gjennomføres et innsiktsarbeid. Innsiktsarbeidet ble gjennomført høsten 
2022, og det er nå ønskelig å arbeide videre med fire hovedtiltak; identitet, 
målgrupper, innhold, samt kjennskap og kunnskap om 4H.  
 
Innspill som kom i møte:  



 

- Hva er videre saksgang, og når skal styret involveres? Det bør lages en 
overordnet framdriftsplan for de fire sporene.  

- Styret ønsker bl.a. å involveres ved diskusjoner om innhold. F.eks. vurderinger 
rundt 4Hs tilbud innenfor friluftsliv, landbruk og internasjonal aktivitet. I tillegg til 
medlemskategorier (4H- venn og kløvermedlemskap ble nevnt). Styret ønsker å ta 
de strategiske valgene på overordnet nivå.  

 
Vedtak: Som resultat av innsiktsarbeidet skal det jobbes med fire tiltaksområder: 
(1) identitet, (2) målgrupper, (3) innhold, (4) kjennskap og kunnskap.  
 

Sak 17.03 Årsregnskap og styrets melding 2022 
Årsregnskapet ble revidert av KPMG i uke 11. Det ble ikke funnet avvik.  
Årsregnskap for 2022 og styrets melding ble lagt frem og signert.  
 

Endringer som kom i møte: 
- Det sto seks styremedlemmer i styrets melding, det skulle vært syv. 
- Det sto 16 regionale kontorer i styrets melding, det skulle stått 16 fylkeslag. 

 

Generalsekretærens forslag til vedtak: Styret godkjenner og signerer 

årsregnskapet for 2022, og vedtar styrets melding. 

 

Vedtak: Styret godkjenner og signerer årsregnskapet for 2022, og vedtar styrets 

melding etter endringene som kom i møte. 

 

Sak 18.03 Revidert avtalemal for storleir i 4H Norge   
Ved storleir i 4H er det sentralstyret som har det overordnede ansvaret. Ved 
tildeling av arrangementet skal det skrives en avtale mellom 4H Norge og 
arrangørfylket. Avtalemalen er oppdatert, og ble lagt fram for styret.  
 
Innspill som kom i møtet:  

- Endringer i avtalemalen må legges inn ved neste gjennomgang av “Arrangørens 
ABC”. 

- I avtalen og arrangørens ABC bør det tydeliggjøres at sentralstyret skal ha en 
egen representant i hovedkomiteen. Rollen bør tydeliggjøres i dokumentene. 
Styrerepresentanten er et bindeledd og kontrollorgan.  

- Hvem består leirrådet av? Ref. avtalen og arrangørens ABC.   
- Har voksenledere beredskapsansvar?   
- Det ble oppdaget en feil i arrangørens ABC. I kapittel 5.3. tredje avsnitt står det 

«…20 % stilling for en periode på to år». I avtalen står det «..20 % stilling i 12 
måneder».   

 
 
Generalsekretærens forslag til vedtak: Styret godkjenner den nye malen, og gir 
sekretariatet myndighet til å foreta fremtidige endringer i malen. Ved endringer 
mtp økonomi må malen opp til ny styrebehandling. Sentralstyret diskuterer sin 
rolle på storleir, og dette legges inn ved neste gjennomgang av “Arrangørens 
ABC.   
 
Vedtak: Styret godkjenner den nye malen, og gir sekretariatet myndighet til å 
foreta fremtidige endringer i malen. Ved endringer mtp økonomi må malen opp til 
ny styrebehandling. Sentralstyret skal diskutere sin rolle på storleir. Eventuelle 
endringer legges inn ved neste gjennomgang av «Arrangørens ABC». 



 

Sak 19.03 Godkjenning av vedtekter – 4H Buskerud  
I følge 4H Norges vedtekter skal sentralstyret godkjenne vedtekter for fylkesledd. 
Vedtektene for 4H Buskerud ble lagt frem for godkjenning.  
 
Endring som kom i møtet:  

- Behov for redaksjonell endring pga feil i normalvedtektene. Feilen vil rettes opp på 
landsstyremøtet i april.  §2.10, n.ii  - rett opp slik at det står «..slik at en  to (2) og 
to (2) er på valg annenhvert år».   

 
Generalsekretærens forslag til vedtak: Sentralstyret godkjenner 4H Buskerud 
sine vedtekter. 
 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner 4H Buskerud sine vedtekter med endringen 
som kom i møtet.   
 

Sak 20.03 Godkjenning av vedtekter – 4H Rogaland  
4H Rogaland fikk tilbake vedtektene som ble vedtatt på årsmøtet 2022 fra 
Sentralstyret med kommentar. Årsmøtet til 4H Rogaland 2023 vedtok vedtektene 
med endringene fra sentralstyret. 
 
Fra behandling i møtet: 

- Sentralstyret har fått tilsendt feil dokument. Styret ber 4H Rogaland sende riktig 
dokument, og saken vil deretter behandles per epost, med epostvedtak. 

 
Epostvedtak:  

- Riktig dokument ble delt med sentralstyret per epost 28.mars. Et enstemmig 
sentralstyre godkjente 4H Rogaland sine vedtekter.  

 
Epostvedtak: Sentralstyret godkjenner 4H Rogaland sine vedtekter. 
 

Sak 21.03 Handlingsplan 2022 – 2024 
På landsmøtet i juli ble handlingsplanen for 4H Norge 2022 – 2024 vedtatt. 
Handlingsplanen be lagt frem for en kort status. 

• Større: Vi jobber etter strategi, og prioriterer dette.  

• Smartere: Vi jobber etter planen. Oppsummert er det færre områder som 
er påbegynt. Flere av områdene er store og omfattende, med planlagt 
oppstart ila 2023.  

• Synligere: Flere punkter og tiltak henger sammen med innsiktsarbeidet, og 
vil arbeides med i 2023.  

 
Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering 

 

Sak 22.03 Revidering frifondretningslinjer 
Frifondmidler er penger fra Norsk Tipping. 4H har egne retningslinjer for bruk og 
fordeling av Frifond-midlene mellom lokallag. Disse ble revidert av styret.  
 
Endringer med økonomisk utslag for nye klubber: 
1) Oppstartsmidlene økes fra 5.000 – 8.000, -.   
2) Det gis rom for støtte også i år 2 for klubber som ikke rekker å bli kvalifisert til Frifond 
sin driftstøtte. Støtten fordrer at klubben rapporterer på bruken av oppstartsmidler innen 1. 
desember.  

 
Vedtak: Sentralstyret vedtar reviderte frifondsretningslinjer  



 

 

 

 

 Eventuelt 

 

Landsleir 2024 

Sentralstyret skal være representert i hovedkomiteen for landsleir 2024. Andrine 

Snopestad ble foreslått som styrets representant.  

 

Vedtak: Andrine Snopestad velges til styrets representant i hovedkomiteen for 

landsleir 2024.    

 



 

 

Protokoll fra det 4. sentralstyremøtet i 2023 i 4H Norge 

Dato: 10. mai 2023  

Sted: Teams 

Til stede: Martin Holmen 

Andreas Ølvestveit 

Elliot Solberg  

Sara Eline Malmo Farbo (med på sak 01.04 - 05.05, og sak 24.04) 

Jens Håkon Birkeland 

Andrine Snopestad 

Turi Elise Kaus (ansattrepresentant) 

Raymond Kirknes (1. vara)  

Astrid Skogseth (2. vara)  

Even Medhus (3. vara) 

Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA) 

Randi Versto Kaasa 

Gro Helene Andersen  

Fraværende: Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge) 

Møteleder: Martin Holmen 

Referent:  Gro Helene Andersen  

 

 

Faste saker 

Sak 01.04 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes  

Sak 02.04 Godkjenning av protokoll fra det 3. sentralstyremøtet i 2023 

 
 

Vedtak: Protokollen fra det 3. sentralstyremøtet vedtas 

 

Sak 03.04 Styrets kalender   

Ingen endringer.  

 

Vedtak: Sentralstyrets kalender oppdateres med eventuelle endringer som 

kom i møtet.   

Sak 04.04 Fylkesrunden  

Fylkesrunden utgikk.  

 

Sak 05.04 Økonomisk status 
Vi har økt aktivitet i organisasjonen mot samme tid i fjor. Dette vises på 

kostnadspådraget for utvikling, reisekostnader og møtevirksomhet. 

Kostnadene kompenseres med økte deltakerinntekter og 

kontingentinntekter i samme periode. 

 

Vedtak: Sentralstyret tar økonomisk status til orientering 



 

Sak 06.04 Orientering medlemstall 
15 av 16 fylkeslag har flere eller like mange medlemmer som samme dato i 
fjor. Dette er en positiv utvikling, i tråd med målet om medlemsvekst. Per 1. 
mai har 4H Norge 960 flere medlemmer enn ved samme dato i 2022.    
 

Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering 

 

Sak 07.04 Muntlig orienteringer fra sekretariatet  

Status personal 

➔ Nyansatt rådgiver for opplæring og arrangement begynner i juli. 

Lønnsoppgjøret 2023  

➔ Årets lønnsoppgjør er gjennomført. Resultatet ble en totalramme på 

5,2%, i tråd med frontfagsresultatet.  

Orientering om endringer i utsendelse av Fylkespost og Klubbservice  

➔ Fylkespost sendes annenhver uke. 

➔ Klubbservice sendes ut hver måned fra 4H-fylkene.  

Ansattveiledninger og prosessmøter 

➔ Vi er i gang med å utvikle veiledninger som forklarer viktige 

prosesser og oppgaver i fylkene. Regionlederne leder an, og kobler 

på ressurser i sekretariatet.   

Byrå 

➔ Vi jobber med å finne et aktuelt byrå for arbeid med identitet, 

målgrupper, innhold og kjennskap.   

Orientering om sak 27.04.22 Digital ressurs til volleyball 

➔ Programmet Profixio brukes av flere fylker ifm. volleyball-

turneringer. Sekretariatet vil undersøke om løsningen bør anbefales 

til alle 4H-fylker. Informasjon vil i så fall deles i aktuelle kanaler.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar sakene til orientering 

  
Løpende saker 

Sak 23.04 Revidert budsjett  
Forslag til revidert budsjett har et negativt resultat på 5.029.691 kr. I forslag 
til revidert budsjett er det tatt høyde for endringer og forutsetninger som har 
dukket opp siden budsjettet ble vedtatt. 
 
Økonomiutvalgets innspill er å arbeide mot omplassering av 
arbeidsoppgaver og engasjement, i stedet for å ansette nye faste stillinger 
fremover, kostnadsføre innvesteringer ved påløp for å unngå avskrivninger, 
og holde finansielle poster lave for å unngå risiko. 
 
Referanse til behandlingen av sak 26.04 Status Gambia-samarbeidet: Det 
vil kunne gjøres små justering i avtalen med 4H Gambia som kan påvirke 
budsjett. 
 
Vedtak: Revidert budsjett for 2023 vedtas med eventuelle endringer som 
kom i møtet. 
  



 

Sak 24.04 Alternativt budsjett for nordisk leir 2023 
Budsjettet for nordisk leir ble godkjent av sentralstyret i februar. Det ble 
samtidig bedt om et revidert budsjett, som ble lagt frem for styret i møtet.  
 
Budsjettet er revidert med kjente endringer. Bl.a. er det oppdaget en grov 
regnefeil som fører til økte kostnader enn budsjettert. Antall påmeldte er 
lavere enn forventet, som fører til lavere inntekter enn budsjettert. 4H 
Oppland har fått innvilget en prosjektsøknad som sikrer leiren 400 000 kr. 
Dette er 200 000 kr mer enn budsjettert.  
 
Noen av endringene ble kjent etter utsending av sakspapirer til dette møtet. 
Det reviderte budsjettet viser nå et negativt budsjett på 37 000 kr. 
 
Videre ble det opplyst om at antall påmeldte per 9. mai er 510.   
 
Styret diskuterte årsaker og konsekvenser av lavere påmeldingstall enn 
budsjettert. Styret ønsker at saken tas opp til høsten.  
 
Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering. Sentralstyret vil diskutere 4H-

arrangementer på et styremøte høsten 2023.   

 

Sak 25.04 Styrets rolle på storleir  
På det 3. sentralstyremøtet i 2023, sak 18.03, ble det vedtatt at 

sentralstyret skal diskutere sin rolle på storleir.  

  

Styret diskuterte sin rolle og sitt ansvar i forbindelse med storleir i 4H 

Norge. Det kom flere innspill om å tydeliggjøre ansvar, roller og mandat. 

Styret bør ha en representant i hovedkomiteen, og rollen bør tydeliggjøres i 

arrangørens ABC. I dokumentene bør det også komme tydelig frem hvem 

som kan kontaktes for forskjellige oppgaver, i fylket, i sentralstyret og blant 

sentralt ansatte. 

 

Det støttes at styret skal godkjenne overordnede rammer for storleirer. 

 

Vedtak: Generalsekretær tar med seg innspillene som kom i møtet til neste 

gjennomgang av «Arrangørens ABC» og «Avtale om Landsleir/ Nordisk leir 

i 4H Norge». 

 

Sak 26.04 Status Gambia-samarbeidet  
Samarbeidet mellom Gambia 4H og 4H Norge blir styrt av en 4-årig avtale. 
I dag mangler avtalen fleksibilitet til å følge prisveksten i landet, og dermed 
blir det økonomiske handlingsrommet mindre for Gambia 4H. 
 
Styringsgruppa for Gambia-samarbeidet ønsker handlingsrom i 
rammeavtalen slik at støtten kan reguleres iht. prisvekst. Styringsgruppa 
foreslår også en sum til frie midler.  
 
Innspill som kom i møtet:  

- Styret er positive til å øke overføringene, men det er en krevende tid 
med økte kostnader og et negativt budsjett. Hva kan eventuelt 
nedprioriteres? Kan vi hente midler andre steder?  

- Kan det være aktuelt for noen av samarbeidspartnerne våre å støtte 
aktiviteten i Gambia 4H?  



 

 

 

 

- Hvordan kan vi styrke solidaritetsfondet? Fondet må være 
bærekraftig og holde over tid.   

 
Vedtak: Sentralstyret tek saka til orientering, og vurderer ei auke og 
fleksibilitet i ramma til Gambia-samarbeidet i handsaming av revidert 
budsjett for 2023 og budsjett for 2024.  

Sak 27.04 Godkjenning av årsmøteprotokoll – 4H Trøndelag  
I følge 4H Norges vedtekter skal sentralstyret godkjenne protokoller der 
fylkesstyret ikke er vedtaksdyktige. 
 
Det ble diskusjon om sak 10.C). Det kommer ikke frem av protokollen hvem 
årsmøtet har stemt over. Styremedlemmer bør velges hver for seg, og det 
bør også komme frem hvilke styremedlemmer som ikke er på valg. 
Sammensetting av nytt styre bør protokollføres.  
 
Måten valget er utført på er ikke i strid med nåværende vedtektene, og 
protokollen kan dermed godkjennes, men sentralstyret foreslår en 
vedtektsendring, slik at styremedlemmer skal velges hver for seg i alle 4H-
fylker.  
 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner protokollen fra fylkesårsmøtet til 4H 
Trøndelag 
 

Sak 28.04 Godkjenning av årsmøteprotokoll – 4H Telemark 
I følge 4H Norges vedtekter skal sentralstyret godkjenne protokoller der 
fylkesstyret ikke er vedtaksdyktige.   
 
Det opplyses om at det er valgt en ny styreleder i 4H Telemark.  
 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner protokollen fra fylkesårsmøtet til 4H 
Telemark 
 

 Eventuelt 

Viser til egen p-protokoll.  



 

 

 

 

Protokoll fra det 5. sentralstyremøtet i 2023 i 4H Norge 

Dato: 18. - 19. august 2023  

Sted: Schweigaardsgate 34A og Landbrukets hus  

Til stede: Martin Holmen 

Andreas Ølvestveit (Fraværende under sak 07.05, 33.05, 38.05 og 39.05) 

Sara Eline Malmo Farbo 

Jens Håkon Birkeland 

Andrine Snopestad 

Turi Elise Kaus (ansattvalgt) 

Raymond Kirknes (1. vara) (Stemmerett, vara for Elliot Solberg) 

Even Medhus (3. vara) (Stemmerett under sak 07.05, 33.05, 38.05 og 

39.05) 

Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA) (Fraværende under 

sak 07.05, 33.05, 38.05 og 39.05) 

Randi Versto Kaasa 

Gro Helene Andersen  

Petter Hjørungnes Jacobsen (observatør) (Til under sak 07.05, 29.05, 

30.05, 33.05, 38.05 og 39.05) 

Fraværende: Elliot Solberg  

Astrid Skogseth (2. vara)  

Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge)  

Møteleder: Martin Holmen 

Referent:  Gro Helene Andersen  

 

 

Faste saker 

Sak 01.05 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes  

Sak 02.05 Godkjenning av protokoll fra det 4. sentralstyremøtet i 2024 

 

Vedtak: Protokollen fra det 4. sentralstyremøtet vedtas 

Sak 03.05 Styrets kalender 

- Landsstyremøtet og ansattsamling i september holdes i Lillestrøm. 

- Det 7. sentralstyremøtet, 22. – 24. november holdes sannsynligvis i 

Tromsø sammen med region Nord-Midt og 4H-gård Norge.  

 

Vedtak: Sentralstyrets kalender oppdateres med eventuelle endringer som 

kom i møtet.    
Sak 04.05 Fylkesrunden  

Saken utgikk  



 

Sak 05.05 Økonomisk status 
Økonomisk status ble lagt frem for styret. 

 

En del budsjetterte utgiftsposter på vårparten er blitt forskjøvet til høsten. 

Økonomien følger ellers revidert budsjett.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar økonomisk status til orientering. 

Sak 06.05 Orientering medlemstall 
Status medlemstall ble lagt frem for styret.  

- Det er per 11. august 5 flere medlemmer enn ved samme dato i 
2022.  

- Det er høyest medlemsvekst i 4H Oppland. 
- 4H Trøndelag har sterk nedgang i antall medlemmer.  
- Både 4H Finnmark og 4H Akershus og Oslo har stor oppgang i 

antall medlemmer sett opp mot samme dato i fjor.   
 

Innspill som kom i møtet:  

- Administrasjonen bes se nærmere på utmeldingsårsaker. Å beholde 
medlemmer er viktig for målet om å bli større.  
 

 

Vedtak: Sentralstyret tar status til orientering  

 

Sak 07.05 Muntlig orienteringer fra sekretariatet  

Status personal  

➔ Det er tre stillinger ute, et vikariat som vervekonsulent, en 

prosjektstilling i 4H Nordland og en organisasjonsrådgiver i 4H 

Hedmark.  

➔ Nyansatt på organisasjon og arrangement har begynt.  

➔ 4H Hedmark har fra 1. juli flyttet kontor, og har nå samme kontor som 

4H Oppland. Årsaken er knyttet til kort avstand mellom kontorene og 

arbeidsfellesskap. Det er ikke ønskelig å samkjøre flere kontor, da 

målet er lokal tilhørighet i alle fylker.  

 

Spektakulær tur  

➔ Turen har fått gode tilbakemeldinger og ble en suksess. Det var 

utfordringer underveis, da uværet «Hans» slo til, men de fikk 

gjennomført det meste av planlagte aktiviteter.  

 

Nordisk leir 

➔ Evalueringen av sommerens Nordiske leir viser mange positive 

tilbakemeldinger og noen forbedringsområder. Både aktiviteter og 

trygghet fikk høy score på evalueringen.  

 

Samarbeid med Trigger 

➔ Sammen med kommunikasjonsbyrået Trigger skal 4H Norge blant 

annet jobbe med organisasjons identitet og merkevare, samt uttak i 

sosiale kanaler.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar sakene til orientering  



 

Løpende saker 

Sak 29.05 Styreevaluering 
Ett år har gått siden første styremøte med sittende sentralstyre. 
Sentralstyret er halvveis i styreperioden, og i den forbindelse ble det 
gjennomført en egenevaluering.  
 
Styret evaluerte hvordan de har jobbet sammen dette året, og hvilke 
suksesskriterier og forbedringsområder styret som helhet, og som 
enkeltmedlemmer, har. 
 
Vedtak: Sentralstyret tar saken til evaluering. 
  

Sak 30.05 Styreinstruks  
I aksjeloven § 6-23. Styreinstruks står det: «I selskaper hvor de ansatte har 
representasjon i styret, skal styret fastsette en styreinstruks som gir 
nærmere regler om styrets arbeid og saksbehandling».  
 
Et utkast til sentralstyrets styreinstruks ble lagt frem for styret.  
 
Innspill som kom i møtet: 

- Punkt 2.6. «Ved lukking av styremøtet er det styremedlemmer og 
varamedlemmer som er valgt av landsmøtet og generalsekretær 
som har rett til å delta i møtet.». Styret ønsker å fjerne «valgt av 
landsmøtet», da ansattvalgt og assisterende generalsekretær ikke 
er valgt av landsmøtet.  

- Punkt 4.5 ble foreslått flyttet til 2.  «Sentralstyret». 
- Punktet 2 «Styret» ble foreslått endret til «Sentralstyret» 
- Innspill til punkt 4.1. om at nestleder i sentralstyret bør være 

representert i arbeidsutvalget (AU) for å kunne erstatte leder ved 
forfall.   

- Det ble en dialog rundt protokoller fra AU-møter. Sentralstyret 
ønsker jevnlige orienteringer fra AU.  

- Styret kan vedta endringer i styreinstruksen ved behov.  
 
Endringer som ble stemt over:  

- Å flytte punkt 4.5 til 2. «Sentralstyret». Enstemmig vedtatt.  
- Å endre punkt 2 «Styret» til «Sentralstyret». Enstemmig vedtatt.  
- Å vedta AUs protokoller i sentralstyret. Ikke vedtatt.  
- Sentralstyret orienteres muntlig om AUs arbeid på styremøter. 

Enstemmig vedtatt.  
 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner 4H Norges styreinstruks etter innspillene 
som kom i møtet.  
 



 

Sak 31.05 Nasjonale anbefalinger for honorar av fylkesstyret  
I april ytret landsstyret et ønske om en nasjonal anbefaling for honorar av 
fylkesstyret.  
 
Et forslag ble lagt fram for sentralstyret med følgende anbefaling: 

- Fylkesstyreleder honoreres kr 5 000,- 
- Øvrige medlemmer og varaer honoreres kr 1 000,-  

 
Innspill som kom i møtet:  

- Det er svært positivt å få nasjonale anbefalinger, med forslag til 
årsmøtevedtak, på plass.  

- Styret diskuterte om varaer bør honoreres på lik linje som ordinære 
styremedlemmer. Anbefalingen legger opp til et premiss for 
utbetaling på minst 50 % oppmøte.  

 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner de nasjonale anbefalingene for honorar 
av fylkesstyret etter innspillene som kom i møtet.  
 

Sak 32.05 Intensjonsavtale mellom kursdeltaker og 4H-fylket 
På landsstyremøtet i april diskuterte styret behovet for en intensjonsavtale 
mellom 4H-fylket og kursdeltakere for å avklare forpliktelser etter endt 
utdanning og godtgjørelse av oppdrag. Et utkast ble lagt fram for styret.  
 
Innspill som kom i møtet:  

- Sentralstyret ønsker at det skrives en evalueringsrapport før 
kursdeltakeren honoreres. Det finnes maler for dette i noen 4H-
fylker.  

- Det bør tydeliggjøres at kurs under utdanning er ubetalt.  
 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner malen etter innspillene som kom i møtet. 
 

Sak 33.05 Gjennomgang av arbeidsgrupper  
Sentralstyret har etablert to arbeidsgrupper det siste året: én for nytt 
plakettløp og én for inkludering. Det er behov for justeringer og nye 
arbeidsgrupper.   
 
Inkludering 

- Arbeidsgruppa er i god driv. Gruppa skal levere sluttprodukt på det 
6. styremøtet i 2023, i oktober.  

 

Plakettløpet 

- Arbeidsgruppa planlegger nå implementering av nytt plakettløp.  
- Sara Eline Farbo overtar plassen til styreleder, Martin Holmen, i 

arbeidsgruppa.  
 
Medlemskategorier 

- Sentralstyret ønsker å sette ned en arbeidsgruppe som skal jobbe 
med 4H Norges medlemskategorier. Saken tas opp på 
landsstyremøtet i september.  

- Andrine Snopestad blir sentralstyrets representant inn i 
arbeidsgruppa. 

- Utkast til arbeidsgruppas mandat deles i sentralstyrets Teams-
kanal.  
 



 

Strategi 2024 - 2030 

- Det ble opprettet en arbeidsgruppe for å jobbe med ny strategi og 
handlingsplan for 4H Norge. Gruppa skal arbeide frem mot 
landsmøtet i 2024. 

- Martin Holmen, Andreas Ølvestveit og Randi Versto Kaasa vil sitte i 
arbeidsgruppa. Arbeidsgruppa vil også invitere inn en ekstern 
bidragsyter.  

 
Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering. 4H Norges arbeidsgrupper 
oppdateres med eventuelle endringer som kom i møtet.   
 

Sak 34.05 4H klubbene trenger en digital plattform for dialog 
4H Vestfold ønsker en digital plattform for dialog i 4H. Dialog med 
medlemmer bør være rask, enkel og trygg. 
 
Innspill som kom i møte 

- Problemstillingen er sannsynligvis gjennomgående for hele 
frivilligheten.  

- Det bør vurderes om 4H skal utvikle noe selv, eller om 4H kan kjøpe 
«hyllevare». Spond nevnes.  

- N4HA har diskutert samme problemstilling, og er positiv til at saken 
utredes.  

- Saken ligger i 4H Norges inneværende handlingsplan. 4H vil 
kartlegge:  
1) Organisasjoners behov  
2) Hvilke tekniske løsningen som benyttes i andre organisasjoner 

- Sentralstyret løftet muligheten for å sende inn en sak til LNU eller 
Frivillighet Norge sitt årsmøte.  
 

Vedtak: Generalsekretær ser på digitale løsninger som kan dekke behovet 
4H Vestfold legger frem. Sentralstyret oppdateres i løpet av høsten 2023.  
 

Sak 35.05 Godkjenning av vedtekter – 4H Østfold  
I følge 4H Norges vedtekter skal sentralstyret godkjenne vedtekter for 
fylkesledd. 4H Østfold sine vedtekter ble lagt frem for styret. 
 
Innspill som kom i møtet:  

- Sentralstyret ønsker at normalvedtektene for fylkesledd skal brukes 
som utgangspunkt i alle 4H-fylker.  

 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner 4H Østfold sine vedtekter.  
 

Sak 36.05 Godkjenning av årsmøteprotokoll – 4H Troms 
I følge 4H Norges vedtekter skal sentralstyret godkjenne protokoller der 
fylkesstyret ikke er vedtaksdyktige.  
 
Sentralstyret tar kontakt med 4H Troms for noen avklaringer. Saken 
utsettes.  
 
Generalsekretærens forslag til vedtak: Sentralstyret godkjenner 
protokollen fra fylkesårsmøtet til 4H Troms 
 
Vedtak: Sentralstyret utsetter saken i påvente av noen avklaringer. 
 



 

Sak 37.05 Felles leverandør av leirbukser 

4H Østfold løftet ønsket om felles leverandør av leirbukser inn i 

sentralstyret. Det er behov for en god leverandør, og det er ønske om at 

sekretariatet forhandler frem en avtale.  

 

Innspill som kom i møtet: 
- Det kom forslag til leverandører, og flere fylker delte sine erfaringer.  
- Samarbeidet og avtalen med Speidersport må hensyntas.  
- Ved en eventuell ny leverandør, må vi sikre mulighet for å prøve 

buksene.  
- Fylkene må kunne velge selv om de ønsker å benytte seg av en 

eventuell ny leverandør eller ei. 
- Det kom forslag om å synliggjøre sponsorer på leirbuksene.   

 

Vedtak: Generalsekretæren tar med seg innspillene som kom i møtet, og 

ser på mulighetene for å finne en felles leverandør av leirbukser.  

 

Sak 38.05 4H Global Summit 2026 i Norge?  
4H Norge var representert på 4H Global Summit i Tanzania i august, og 
styreleder orienterte styret om samlingen.  
 

Global Summit skal være en inspirasjonssamling og et møtepunkt for 4H i 
hele verden.  
 
4H Global Summit arrangeres hvert tredje år. 4H Norge kan søke om å 
være vertskapsland for i 2026, i samarbeid med andre Nordiske land.  
 
Innspill som kom i møte 

- Norge har en strategi om å bli større, synligere og smartere. Vil 
Global Summit hjelpe 4H Norge å nå våre mål?  

- Et attraktivt arrangement for medlemmer og frivillige, og en boost for 
organisasjonen. Hvordan involvere bredden?  

- En positiv effekt vil være økt nordisk samarbeid.  
- Global Summit bør være et økonomisk bærekraftig arrangement.  
- En bekymring rundt arbeidskapasitet ble løftet. Vil arrangementet gå 

utover annen 4H-aktivitet?  
- Vil arrangementet konkurrere med andre 4H-arrangementer?  
- 4H Norge har tre år til planlegging og arbeid med finansiering.  
- Styret ønsker en kost-nyttevurdering.  
- Er det andre land enn 4H Norge som har bedre forutsetninger for å 

arrangere Global Summit i 2026?  
 

 
Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Styreleder og generalsekretær tar 
med seg innspillene som kom i møtet. Ut ifra styrets innspill, vurderes det 
om 4H Norge skal søke om å være vertskap for Global Summit i 2026.   
 
Vedtak: Sentralstyret er positive til å arrangere Global Summit i 2026, men 
avventer avgjørelse til neste styremøte, etter en utredning om økonomi og 
ressursbruk. 



 

 

 

 

Sak 39.05 Saker til landsstyremøtet 
Sentralstyret tok en gjennomgang av sakene som skal opp på 
landsstyremøtet i september.  
 
Saksliste ble gjennomgått og diskutert: 

- 4H Norges identitet og merkevarestrategi 
- Innspill til ny strategi og handlingsplan for 4H Norge  
- Nytt plakettløp i 4H Norge 
- Arbeidsgruppe for 4H Norges medlemskategorier 

 
 
Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering. 

 

Sak 40.05 Digitalisering av lodd  
Sentralstyret vedtok på det 4. sentralstyremøtet i 2022, sak 28.04, at 4H 

Norge skal digitalisere landslotteriet. HR- og administrasjonsleder la frem 

kartlagte konsekvenser, og administrasjonsavdelingens vurdering i møtet.  

 

Styret ønsker mer informasjon og en ny vurdering av saken. Styret ber 

administrasjonen se til andre organisasjoner. Saken utsettes til neste 

styremøte.  

 
Generalsekretærens forslag til vedtak: Sentralstyret endrer innstillingen 

til digitalisering av landslotteriet, og beholder fysiske lodd inntil videre. 

 

Vedtak: Sentralstyret utsetter saken til neste sentralstyremøte i påvente av 

mer bakgrunnsinformasjon. 
 

 Eventuelt 

 



 

 

 

Protokoll fra det 6. sentralstyremøtet i 2023 i 4H Norge 

Dato: 20. - 22. oktober 2023  

Sted: Strømmen 204, 2560 Alvdal  

Til stede: Martin Holmen 

Andreas Ølvestveit 

Sara Eline Malmo Farbo 

Andrine Snopestad 

Elliot Solberg  

Turi Elise Kaus (ansattvalgt) 

Raymond Kirknes (1. vara) (stemmerett, vara for Jens Håkon Birkeland) 

Astrid Skogseth (2. vara)  

Even Medhus (3. vara) 

Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA)  

Randi Versto Kaasa 

Gro Helene Andersen  

Fraværende: Jens Håkon Birkeland 

Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge)  

Møteleder: Martin Holmen 

Referent:  Gro Helene Andersen  

 

 

Faste saker 

Sak 01.06 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Innkalling og saksliste 

godkjennes   
Sak 02.06 Godkjenning av protokoll fra det 5. sentralstyremøtet i 2023 

 

Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Protokollen fra det 5. 

sentralstyremøtet vedtas 

Sak 03.06 Styrets kalender 

• Det digitale styremøtet 11. desember flyttes til 12. desember, 19:00 

– 21:00. 

• Styret er invitert til Langedrag 16. – 18. februar 2024. Februarmøtet 

flyttes dermed fra 23. – 25. til 16. – 18. februar, og legges til 

Langedrag.  

• Det planlagte Teams-møtet i januar endres til et fysisk møte 20. 

januar i Oslo.  

• Det legges inn et ekstra sentralstyremøte 14. april fra kl. 13:00 - 

14:15, etter landsstyremøtet ifm Insporama.   

• Det planlagte Teams-møtet 20. mars blir flyttet til 4. april. 

• Det settes opp et ekstra møte 7. mai på Teams.  



 

 

Vedtak: Sentralstyrets kalender oppdateres med eventuelle endringer som 

kom i møtet.    

Sak 04.06 Fylkesrunden  

Styret gikk igjennom alle fylkeslag, med særlig fokus på fylkenes årsmøter. 

 

Styret orienterte om god fremdrift, aktiviteter og nyopprettede klubber. De 

fleste fylkeslag har avklart leirsted for 2024. Flere fylkeslag har investert i 

økte ansattressurser det siste året, og det blir spennende å se effekten av 

investeringen. Noen fylker kan trenge støtte og hjelp, andre kan trenge 

inspirasjon.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar status til orientering 

 

Sak 05.06 Økonomisk status 
Økonomisk status ble lagt frem for styret. 

 

Resultat pr 3.kvartal er på – 3 241 134 kr mot et revidert budsjett på – 5 

029 691 kr. Det er planlagt og budsjettert med høy aktivitet i 

organisasjonen. Høyere kostnadspådrag er også ventet grunnet 

prisstigning på varer og tjenester. Det er ingen uforutsette utgifter eller 

inntekter.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar økonomisk status til orientering. 

 

Sak 06.06 Orientering medlemstall 
 

Pr. 02.10.2023 har 4H Norge 9865 medlemmer. Det er 113 flere 

medlemmer enn forrige måned. Det er 177 færre medlemmer enn ved 

samme dato i fjor.  

 

Årets store vervekampanje ligger foran oss, og det blir svært viktig å 

mobilisere hele organisasjonen for å oppnå medlemsvekst i 2023.  

 

Innspill som kom i møtet:  

• Medlemmer får neste års medlemskap gratis ved innmelding etter 1. 
september. Det bør vektlegges i vår kommunikasjon at det gjelder 
fra 01. september og ikke kun fra vervekampanjens start ved 1. 
november.   

• Å starte en 4H-klubb krever tid og kjennskap til 4H. Det er variasjon 
i ansattes erfaring og hva fylkesstyrene har kapasitet til.  

• Forslag om å vurdere tidspunktet for vervekampanjen. Skolebarn er 
på jakt ett er nye fritidsaktiviteter på nyåret og ved skolestart. 

• Det foreslås medlemskap til redusert pris fra 1. september. Uten å 
ha neste års medlemsskap «med på kjøpet». 

• Hvilke grep kan vi og fylkeslagene ta for å legge til rette for 
medlemsvekst? Belønning praktiseres i dag ifm. vervekampanjen. 
Stimuleringsmidler er et alternativ. Styret diskuterte økt fokus på 
klubbstart i fylkene.   

• Materialet vi har på hjemmesidene er bra. Året rundt, klubbstart og 
annet. Får vi belyst hvor bra det er, og klarer vi å verdsette det?  



 

• Ønske om salgskurs for tillitsvalgte og ansatte. Eksempelvis under 
Insporama.  

• Fylkene må tenke kost-nytte når det gjelder stands. Det er viktig å 
ha klubber i nærheten av standen som kan ta imot nye medlemmer.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar status til orientering  

 

Sak 07.06 Muntlig orienteringer fra sekretariatet  

• Status personal 

➢ Nyansatt vikar som HR- og administrasjonsleder, Kjell 

Thorstensen, begynner 1. november. 

➢ Nyansatt organisasjonsrådgiver i 4H Hedmark, Mats Holthe, 

starter 1. november.  

➢ Nyansatt i prosjektstilling i 4H Nordland, Jennie Jonsson, 

med oppstart 1. januar. Stillingen er på 80% og har ett års 

varighet.  

➢ Nyansatt i 20% prosjektstilling i 4H Troms. Hun jobber ut 

høsten 2023.  

➢ 4H Finnmark har inngått en avtale med Trivselslabben, som 

et alternativ til å ansette en person i en midlertidig stilling. 

• Region Nord-Midt evalueres, og det tas ila kort tid en beslutning om 

hvordan de seks fylkeslagene skal organiseres og ledes videre.  

• 4H Norge får midler over statsbudsjettet. Generalsekretær og 

assisterende generalsekretær deltok på høring i Næringskomiteen 

om statsbudsjettet for 2024 den 17.10.  

• 4H Norge samarbeider med kommunikasjonsbyrået Trigger. 

Arbeidet har god fremdrift, og det planlegges en kampanje som vil 

løpe ved nyttår. 

• Generalsekretærene i de nordiske 4H-landene smales i Oslo i 

februar 2024. I november holdes det et digitalt møte for å diskutere 

nordisk leir, med mål om lande en rulleringsplan for de kommende 

årene.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar sakene til orientering 

  
Sak 08.06 Muntlig orienteringer fra AU og utvalg 

Ny fast orienteringssak fra AU, arbeidsgrupper og utvalg.  

 

AU:  

Saker som ble diskutert på forrige AU: 

• Høstens viktigste prioriteringer:  

o Strategi 2024 – 2030 

o Ansettelse vikar HR- og administrasjonsleder  

o Nytt kontor i Oslo 

o Evalueringsprosess av storregionen Midt-Nord. 

o Kultur   

Nestleder i sentralstyret, Andreas Ølvestveit, går inn i AU fra nyttår. I 

mellomtiden deltar styremedlem, Sara Eline Malmo Farbo, i AU.  



 

 

Lobbygruppa:  

Lobbygruppas møter legges fra nå til fysiske sentralstyremøter, ca. 4 

ganger per år. Teamkanalen til lobbygruppa består, og alle i sentralstyret 

har tilgang. Lobbygruppa har jobbet med:  

- Statsbudsjettet for 2024 

- Mulige restart-midler etter pandemien fra Klima- og 

miljødepartementet, ink. møte med daværende statsråd.  

- Arendalsuka 2023/2024 

- Kartlegging av stortingsrepresentanter med 4H-bakgrunn 

- Mulig kronikk om unges medbestemmelse  

 

Vedtak: Sentralstyret tar sakene til orientering 

 

Løpende saker 

Sak 41.06 Strategi 2024 - 2030 
4H Norge skal inn i en ny strategiperiode for 2024 - 2030. Landsmøtet 2024 
skal vedta den nye strategien, og forarbeidet starter høsten 2023. Den nye 
strategien skal beskrive en felles retning for 4H fram mot 2030.  
 
Sentralstyret startet arbeidet med den nye strategien gjennom en metode 
for kreativ tenkning. Innspill og tanker tas med i det videre arbeidet. 
 
Vedtak: Generalsekretær tar med seg innspillene som kom i møtet.  
  

Sak 42.06 Global 4H Network Summit 2026 til Norge? 
4H Global Summit arrangeres hvert tredje år. 4H Norge kan søke om å 
være vertskapsland i 2026. En utredning ble lagt fram for styret. 
 
Å være vertskapsland vil kreve mye av organisasjonen, og det er stor 
usikkerhet knyttet til finansiering og antall deltakere. Arrangementet vil gi 
økt oppmerksomhet og synlighet. Vi må tilpasse arrangementet til vår egen 
strategi og drift, og sikre at arrangementet gagner 4H Norge.  
 
Innspill som kom i møtet:  

• I 2026 arrangeres landsmøte og landsleir i 4H Norge. Hvordan sikre 
at vi får til alt på en god måte, og at arrangementene ikke 
konkurrerer mot hverandre?    

• Det er enn så lenge uavklart om de andre nordiske landene vil bistå 
i planleggingen. 4H Finland er negative, mens Sveriges 4H og 
Finlands svenske 4H er mer åpne.  

• Vi har fleksibilitet mtp. størrelse på arrangementet, målgrupper, 
tema og agenda. Vi må gjøre arrangementet relevant for 4H Norges 
drift og strategiske mål.  

• Arrangementet vil koste en allokert ressurs, samt merarbeid for 
andre i perioder. Det blir viktig å jobbe for å få dekket 
administrasjonskostnader. Vi bør vurdere å organisere oss på 
samme måte som en landsleirkomite, med representanter fra hele 
landet. Det er mulig å hyre inn ekstern bistand til arrangementet. 

• Arrangementet vil være en boost for hele organisasjonen. Det vil gi 
synlighet, stolthet og positive ringvirkninger blant medlemmer og 
frivillige.   



 

• Utad kan arrangementet være en mulighet for å sette oss på kartet i 
politikken, frivilligheten og i 4H internasjonalt.  

• Vi bør starte tidlig med planleggingen, særlig med tanke på 
finansieringsmuligheter, f.eks. fra Utenriksdepartementet.  

• Økt internasjonalt fokus bør tas inn i 4H Norges nye strategi.  

• Sentralstyret ønsker at arrangementet skal være tilgjengelig for flest 
mulig, med fokus på de tillitsvalgte i organisasjonen. 

 
Det ble gjort en avstemming på om 4H Norge skal søke om å arrangere 
Global Summit i 2026. Det ble enstemmig vedtatt.  
 

 

Vedtak: 4H Norge søker om å arrangere Global Summit i 2026. 
 

Sak 43.06 
 

Budsjett landsleir 2024  
6. - 13. juli 2024 inviterer 4H Hordaland til landsleir på Voss. Forslag til 
budsjett for landsleiren ble lagt fram for styret.  
 
Det er satt opp et null-budsjett ved et worst-case-scenario på 600 
deltagere. Prisen for ledere og deltakeravgiften er økt som følge av 
prisstigning. 
 
Innspill som kom i møtet:  

- Styret stiller spørsmål ved de budsjetterte inntektene. Hvilke 
inntekter er sikre? Styret er særlig interessert i status for sponsorer 
og støtteordninger.  

- Styret vurderer inntektsbudsjettet som svært ambisiøst. Det er 
usikkerhet rundt om lag 1 MNOK. 

- Styret stiller spørsmål ved hva som skal kuttes av utgifter dersom 
man ikke når inntektsbudsjettet. Eventuelt hvordan jobber 
hovedkomiteen for alternative inntektskilder?  

 
Generalsekretærens forslag til vedtak: Sentralstyret godkjenner 
overordna rammer og det framlagte budsjettet for landsleir 2024. 
 

Vedtak: Sentralstyret utsetter saken til neste sentralstyremøte. 
 

Sak 44.06 
 

Arbeidsgruppe for 4Hs medlemskategorier 
4H Norge ønsker enkle, attraktive og fleksible medlemskategorier, og vil 
oppette en arbeidsgruppe for arbeidet med 4Hs medlemskategorier som 
skal jobbe frem mot landsmøtet i 2024.  
 
Sentralstyret gikk gjennom mandatet og diskuterte arbeidsgruppas 
sammensetting. Sentralstyret kom med innspill til mulige representanter. 
Andrine Snopestad stiller fra sentralstyret.  
 
Generalsekretærens forslag til vedtak: Sentralstyret oppretter 
arbeidsgruppa for 4Hs medlemskategorier, og godkjenner arbeidsgruppas 
mandat etter innspillene som kom i møtet.  
 



 

Sak 45.06 Samarbeidsavtale med 4H The Gambia 2024-2027 
Samarbeidet med Gambia 4H starta i 1987, og i 2024 markerer vi 30 år 
med studieturer fra Norge til Gambia. Styringsgruppa for Gambia-
samarbeidet sitt forslag til revidert samarbeidsavtale ble lagt fram for styret. 
 

Sentralstyret diskuterte særlig problemstillinger knyttet til toveis utveksling 

og solidaritetsfondets økonomi.  

 

Innspill om toveis utveksling: 

• Sentralstyret er positive til å gjeninnføre en toveis utveksling, men 
vektlegger risiko for mulig avhopping.  

• 4H Norge kan ikke forplikte seg til en avtale om toveis utveksling 
uten forebyggende planer, beredskap og økt kompetanse om 
avhopping.  

• Se på muligheter for samarbeid med eksterne bl.a. Fredskorpset.  

• Sentralstyret foreslår å fokusere på ungdom ved utveksling fra 
Gambia til Norge.  

• En toveis utveksling bør finansieres eksternt.  

• Styret ønsker en endring i intensjonsavtalen, artikkel 1, punkt 5: 
o Fra: «Return visits from Gambia to Norway are planned for 

this period”.  
o Til: «It is a goal for both parties to establish a two-way 

exchange and make it possible for visits from Gambia to 
Norway in the agreement period”. 

 

Innspill om økonomi: 

• Solidaritetsfondet reduseres, og går med ca. kr 150 000 i 
underskudd per år. Det informeres om at fondet ikke dekker 
ansattressursen i 4H.  

• Ansattressursens stillingsprosent er redusert fra 40 % til 20 % i 
2023. Det reduserer handlingsrommet. Se på muligheter for å øke 
stillingen med ekstern finansiering.  

• Sekretariatet løfter problemstillinger rundt prosjektbesøk. Til nå har 
det blitt gjennomført prosjektbesøk hvert år, men av hensyn til 
solidaritetsfondets økonomi, bes styret vurdere om det skal 
reduseres til annethvert år. Sentralstyret ønsker en satsing på å øke 
solidaritetsfondets inntekter fremfor å kutte prosjektbesøk. I 2024 
skal vi jobbe for økte inntekter. Dersom vi ikke lykkes innen 
utgangen av 2024, blir vi nødt til å kutte kostnader. Styret vektlegger 
at solidaritetsfondet må ha en bærekraftig økonomi, slik at 4H Norge 
kan fortsette solidaritetsarbeidet i mange år fremover. Med dagens 
forbruk vil solidaritetsfondet stå tomt i 2027.  

• Sett opp mot økonomien, bør avtaleperioden kortes ned, og 
revideres tidligere enn 2027.   

 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner forslaget til ny samarbeidsavtale med 
Gambia 4H for perioden 2024-2027 etter innspill som kom møtet. 
Generalsekretæren tar med innspill fra diskusjonen i videre arbeid, særlig 
med tanke på prosjektoppfølging, utveksling fra Gambia til Norge og 
hvordan hele organisasjonen vil arbeide for å styrke Solidaritetsfondet. 
 



 

Sak 46.06 Budsjettinnspill 2024 og 2025  
4H Norge er godt i gang med budsjettarbeidet for 2024 og rammebudsjettet 
for 2025.  
 
Innspill som kom i møtet:  

• Styret ønsker å redusere underskuddet i 2024, og jobbe for et null-
budsjett fra 2025.  

• Styret ønsker å satse på:  
o Gode vervekampanjer og andre tiltak for medlemsvekst, 

f.eks. sommerpatruljer. 
o Klubbrådgivere, blant annet velkomstpakke. 
o Storleirer. Vertsfylker bør ikke gå i underskudd.  
o Global summit 2026 og videre satsing på det internasjonale.  
o 4H gårder og Langedrag. F.eks. stand på Langedrag hele 

sommeren.  
o Bærekraft 
o Stimuleringsordning for klubbstart. 
o Overordnet bør vi satse på økt synlighet og vekst.  

• Hvordan kan vi øke våre inntekter i 2024 og 2025? 
Tilskuddsordninger og sponsorer.  

• Generelt bør vi satse på eksisterende tiltak, fremfor nye, i 2024 og 
2025. Global summit, inkludering m.m.   

• Hvordan bør vi forvalte 4Hs egenkapital fremover? Ønske om et 
forprosjekt for å vurdere muligheter.  

 
Vedtak: Generalsekretær tar med seg innspillene som kom i møtet, og 

legger frem forslag til budsjett for 2024 og rammebudsjett for 2025 på neste 

sentralstyremøte. 

 

Sak 47.06 Mulighet for å kunne fortsette med prosjekthefter 
Muligheten for å bruke prosjekthefter har vært tema ved flere anledninger i 
4H Trøndelag, senest under generaldebatten på årsmøtet 2023. 
Fylkesstyret i 4H Trøndelag løftet saken til sentralstyret.  
 

Sentralstyret understreker at vedtaket er gjort av landsmøtet. Det er 4Hs 

øverste myndighet, bestående av representanter fra hele organisasjonen, 

som har besluttet at prosjektheftene skal digitaliseres. Sentralstyret har 

forståelse for problemstillingen, samtidig som de støtter landsmøtets 

beslutning.  

 
Generalsekretærens forslag til vedtak: Digitalisering av prosjektheftene 
ble vedtatt av landsmøtet i 2018. Landsmøtet består av representanter fra 
hele 4H, og er organisasjonens øverste myndighet.  

• Digitale prosjekter er gjeldende praksis i 4H. 

• 4H vil sikre at medlemmer kan fortsette å bruke heftene Aspirant og 
Fritt val(g). 

 
Vedtak: 4H vil sikre at medlemmer kan fortsette å bruke heftene Aspirant 
og Fritt val(g). 
 

Sak 48.06 Godkjenning av protokoll fra ekstraordinært årsmøte i 4H Troms 
 
 



 

Vedtak: Sentralstyret godkjenner protokollen fra det ekstraordinære 
årsmøtet i 4H Troms 
 

Sak 49.06 Handlingsplan for inkludering 

På det 7. sentralstyremøtet i 2022 ble mandatet til arbeidsgruppa for 

inkludering i 4H Norge vedtatt. Rapport og handlingsplan ble lagt fram for 

styret. 
 

Innspill som kom i møtet:  

• Styret takker arbeidsgruppa for god rapport og handlingsplan.  

• Punkt 33 i handlingsplanen «Styrking av regionene» oppleves ikke 
relevant. Dette er personalpolitikk, og punktet bør slettes fra 
handlingsplanen.  

• Handlingsplanen bør være et levende dokument, slik at tiltak kan 
fjernes og legges til uten behandling eller vedtak.  

• Ønske om å lage en sjekkliste for inkluderende arrangement.  
 

 

Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Sentralstyret takker 

arbeidsgruppa for godt arbeid. Sentralstyret støtter videre arbeid med 

inkludering i 4H Norge, med handlingsplanen som utgangspunkt. Arbeidet 

må til enhver tid sees i sammenheng med gjeldende strategi og 

handlingsplan, og organisasjonens økonomiske handlingsrom.  

 

Vedtak: Sentralstyret støtter videre arbeid med inkludering i 4H Norge, 

med handlingsplanen som utgangspunkt. Arbeidet må til enhver tid sees i 

sammenheng med gjeldende strategi og handlingsplan, og 

organisasjonens økonomiske handlingsrom. Handlingsplanen er å se på 

som et levende dokument der ting kan legges til og trekkes fra etter hvert 

som organisasjonen utvikler seg. 

 

Sak 50.06 Digitalisering av lodd, videre arbeid  
Sentralstyret har ved flere anledninger diskutert digitalisering av 4Hs 
landslotteri. Saken ble sist behandlet på det 5. styremøtet i 2023.  
Sekretariatet har utredet saken, og innsikten ble lagt frem for sentralstyret.  
Innsikten er hentet fra daglig leder i Spond, presidenten i Norsk 
Badmintonforbund og Lotteritilsynet.  
 
 
Vedtak: 4H Norge viderefører landslotteriet med fysiske lodd. En mulig 

digitalisering kan vurderes når digitale alternativer er etablert og testet i 

større omgang enn i dag.    

 

Eventuelt • Søknader om æresdiplom. Viser til p-protokoll.  

• Styremedlem, Elliot Solberg, trer av som styremedlem fra nyttår. 4H 

vil benytte varamedlemmene i den rekkefølgen de er valgt av 

landsmøtet. Alle varamedlemmer rykker opp en plass, uten å 

utnevne en ny tredje varamedlem. Etter Elliots fratredelse, vil 

Raymond Kirknes gå inn som fast medlem i sentralstyret frem til 

landsmøtet neste sommer.  

 



 

 

 



 

Protokoll fra det 7. sentralstyremøtet i 2023 i 4H Norge 

Dato: 25. - 26. november 2023  

Sted: Bodø  

Til stede: Martin Holmen 

Andreas Ølvestveit 

Sara Eline Malmo Farbo 

Andrine Snopestad 

Jens Håkon Birkeland 

Turi Elise Kaus (ansattvalgt) 

Raymond Kirknes (1. vara) (stemmerett, vara for Elliot Solberg) 

Even Medhus (3. vara) 

Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA)  

Gro Helene Andersen (for Randi Versto Kaasa) 

Kjell Thorstensen 

Fraværende: Elliot Solberg  

Astrid Skogseth (2. vara) 

Randi Versto Kaasa 

Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge)  

Møteleder: Martin Holmen 

Referent:  Kjell Thorstensen  

 

 

Faste saker 

Sak 01.07 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes 

Sak 02.07 Godkjenning av protokoll fra det 6. sentralstyremøtet i 2023 

Det kom frem følgende endringsforslag, markert som setningstillegg i kursiv: 

 

Sak 06.07:   

• Medlemmer får neste års medlemskap gratis ved innmelding etter 1. 
september. Det bør vektlegges i vår kommunikasjon at det gjelder fra 1. 
september og ikke kun fra vervekampanjens start ved 1. november.  

• Det foreslås medlemskap til redusert pris fra 1. september, uten å ha 
neste års medlemskap «med på kjøpet». 
 

Sak 42.07: 

• Sentralstyret ønsker at arrangementet skal være tilgjengelig for flest 
mulig, med fokus på de tillitsvalgte i organisasjonen. 

 
Det ble gjort en avstemming på om 4H Norge skal søke om å arrangere 
Global Summit i 2026. Det ble enstemmig vedtatt.  
 
Endringsforslag ble lagt til grunn og protokoll redigert. 

 
Generalsekretær sitt forslag til vedtak: Protokollen fra det 6. 

sentralstyremøtet vedtas. 

 



 

Vedtak: Protokollen fra det 6. sentralstyremøtet vedtas med endringer som 

kom i møte. 

Sak 03.07 Styrets kalender 

Ingen endringsbehov framkommet. 

 

Vedtak: Sentralstyrets kalender oppdateres med eventuelle endringer som 

kom i møtet.    
Sak 04.07 Fylkesrunden  

Det ble en kort fylkesrunde der følgende informasjon kom frem.  

• 4H-gård Norge skal arrangere EFCF september 2024 i Tønsberg. 

 

Vedtak: Sentralstyret tar status til orientering 

Sak 05.07 Økonomisk status 
Saken utgikk. 

Sak 06.07 Orientering medlemstall 
Status medlemstall ble lagt frem for styret.  
 

• Det er noen bra enkelttall, men totalt sett skal det kraftig økning til resten 
av året for å nå målet om medlemsvekst. Likevel er de samlede tallene 
gode sett i et lengre historisk perspektiv for 4H. Organisasjonen er i positiv 
utvikling, og vi ser fram mot 2024.  

• Noe av nedgangen skyldes arrangementsmedlemskap i sommerklubber 
som ble arrangert i 2022 men ikke i 2023.  

 
Vedtak: Sentralstyret tar status til orientering 

Sak 07.07 Muntlig orienteringer fra sekretariatet  

• Nord-Midt 

➢ Det er besluttet at de to regionene går tilbake til å være to regioner 
som før, region Nord og region Midt, med like fylker som før. 

➢ Begge regionlederstillinger blir på 80%. Midt var tidligere 100% og 

Nord var tidligere 60%. Begge stillinger er lyst ut og vil bli besatt 

snarest. 

• Personal 

➢ Rekruteringsrådgiver har sagt opp. Stillingen som er en 100% stilling 

vil bli gjennomgått før den lyses ut. Det er gjort en avtale om at 

rekruteringsrådgiver jobber 40% med deler av oppgavene ut juni 24. 

➢ Organisasjonsrådgiver i Telemark har sagt opp. Hun er nå ute i 

permisjon, og vikaren har en midlertidig stilling ut februar 2024. 

Stillingen er lyst ut og vil bli besatt snarest.  

• Nordisk leir 2025  

➢ De nordiske GS-ene har møte 29.11 for å snakke om en rulleringsplan 

for årene som kommer. Status orienteres om på møtet i desember. 

• Frivillighetens hus  

➢ Avtalen er signert, og Oslokontoret flytter inn fra 1. mai 2024.  

• Digital plattform  

➢ Vi har meldt inn saken til LNUs arbeidsprogram. GS er i dialog med 

styreleder i LNU.  



 

• Fordelingsutvalget 

➢ 4H er tildelt en ekstra støtte fra Fordelingsutvalget (FUV), på kr 

118 000,- Dette kommer veldig godt med. 

 

Vedtak: Sentralstyret tar sakene til orientering. 

Sak 08.07 Muntlig orientering fra AU og arbeidsgrupper  

Fra AU-møtet 10. november 

• Vinterens og vårens prioriteringer 

➢ Forarbeidet for Strategi 2024-2030 er i gang og vil jobbes aktivt med 

den neste perioden. 

➢ Budsjett landes i desember. Økonomien må jobbes med våren 2024. 

➢ Punkter lagt opp for 2024:  

▪ Felles regnskapssystem, ref LS 02.2023 

▪ Digitalt plattform for kommunikasjon, ref. HP 2022-2024 og 

sentralstyresak 34.05.2023   

▪ Politisk – Handlingsplan for deltakelse 

▪ Handlingsplan for inkludering   

• Ellers ble det snakket om personal, Frivillighetens Hus, beslutning etter 

testsammenslåing av Nord-Midt og strategi 24-30. 

 

Fra lobbygruppa  

Handlingsplan for økt deltakelse  

• Regjeringen har startet arbeidet med en handlingsplan for økt deltakelse i 

kultur-, idrett- og friluftsaktiviteter, med mål om at alle barn og unge skal 

ha mulighet til å delta i fritidsaktiviteter. Regjeringen ønsker bred 

involvering fra de frivillige barne- og ungdomsorganisasjonene. Både LNU 

og Norsk friluftsliv vektlegger at frivilligheten bør ha tydelige stemmer inn 

for å sikre våre interesser inn i handlingsplanen.  

• 4H har deltatt på to av to innspillsrunder så langt. Den første i 6. nov i 

Sarpsborg, den andre 21. nov, digitalt. Vi planlegger også å sende inn et 

skriftlig innspill i desember.  

 

Vedtak: Sentralstyret tar sakene til orientering. 

Løpende saker 

Sak 51.07 Forslag til budsjett 2024 og rammer for 2025 
Forslag til budsjett for 2024 og rammer for 2025, ble lagt frem for styret.  

 

Sentralstyret hadde følgende innspill: 

• Selvfinansiering av medlemsbladet Aktivitet, samt innspill om revidering 
av produksjonskostnader og økt sponsing eller annonsering. 

• Vurdere bruk og forbedring av innkjøpsavtaler og medlemsavtaler, samt 
jobbe mer med inntektsskapende arbeid og «salg» for å få sponsorer/ 
samarbeidspartnere med gode avtaler. 

• Økt inntekt i form av støtte, søknader sentralt og samarbeidspartnere. 

• Vurdere antall møter og samlinger, og se på standarden på overnattings- 
og møtefasiliteter. 

• Ta en vurdering av samlinger for Landsstyremøtet, om man bør ha to 
helger eller en helg og ett effektivt dagsmøte. 



 

• Ytterliggere kutt i kostnader vil trolig medføre kutt i aktivitet.  
 

Ved spørsmål rundt hva som var tenkt for å nå et nullbudsjett i 2025 ble det 
besvart følgende: 

• Medlemsbladene Aktivitet og Kløverhefter skal gjennomgås for 
produksjonskostnader og nytte/ verdi.  

• Organiske endringer i personal skal det jobbes enda mer med. 

• Gjennomgang av leverandøravtaler, mot kostnad, nytte og verdi, samt mot 
alternative leverandører. 

• Reise og fordeling av kostnader i fylke og sentralt, samt reise og 
minimering av behov. 

 
Vedtak: Generalsekretær tar med seg innspillene fra sentralstyret, og legger 
frem endelig forslag til budsjett for sentralstyret i desember. 
 

Sak 52.07 Tidspunkt for landsmøtet 2026  
I flere år har 4H Norges landsmøte (LM) blitt avholdt ifm. Landsleir. 
Sentralstyret vurderer alternative tidspunkt for 4H Norges landsmøte i 2026, 
og diskuterte fordeler og ulemper ved å endre tidspunkt.  
 
Sentralstyret hadde følgende innspill: 
• Ulempe kan være at det blir vanskeligere for de som har jobb å få 

ytterligere fri for å delta både på landsmøte og leir. 
• Fordel ved at arrangementene går samlet gir mulighet for at 

landsmøtedelegatene også får med seg åpning av leir, og eventuelt å 
delta på leiren for øvrig. 

• Mange ledere deltar på Landsmøtet, og det oppleves slitsomt for noen 
med et intenst LM for deretter å skulle være på sitt beste under leiren. 

• Det kom et innspill om at alderen på landsmøtedelegatene kan være 
annerledes ved LM i juli i stedet for LM i eksempelvis september. Det ble 
deretter stilt spørsmål om hvorvidt det gjør noen forskjell med 
alderssammensetning i Landsmøtet hvis det kjøres separat fra leir, og om 
det i så fall er en utfordring den ene eller andre retningen. 

• Det ble stilt spørsmål rundt reisekostnader, i forhold til nytten ved et eget 
Landsmøtearrangement.  

• Det kom innspill om at Landsmøtet bør knyttes til ulike fylker og steder. 
Det kom også kontrainnspill om nytten og verdien av dette. 

• Landsmøtet på sommeren er utenfor «landsmøtesesongen» (som 
vanligvis er på høsten) for de som deltar i ulike organisasjoner. 

 
Vedtak: Generalsekretær tar med seg innspillene som kom i møtet. 
 

Sak 53.07 Budsjett Landsleir 2024  
6. - 13. juli 2024 inviterer 4H Hordaland til Landsleir på Voss. Budsjett for 
Landsleir 2024 ble lagt frem av hovedkomiteen ved Helene Stråtveit. 
Sentralstyrets nestleder er med i komiteen Kultur og Program. Sentralstyret 
vurderte at han ikke er inhabil i denne saken som følge av dette. 
 

• De har ikke gjort større endringer i mål på antall deltagere, og holder 
budsjett etter forventet deltagertall.  

• Mat har blitt revurdert, og det er en realistisk kostnad med kr 300 per dag.  

• På inntektssiden er det lagt inn mer forutsigbarhet og bekreftede inntekter. 
Det blir også nevnt at det kan bli spons ved lokale tjenester. 

• Dato for påmeldingsfrist er ikke landet.  



 

 

 
Vedtak: Sentralstyret godkjenner budsjettet for landsleir 2024. 

Sak 54.07 Retningslinjer for æresutnevnelser i 4H  
Retningslinjene for æresutnevnelser i 4H bør revideres og dagens 
retningslinjer ble lagt frem for styret. 
 
Sentralstyret kom med følgende innspill til retningslinjene: 

• Æresdiplom 
➢ Prosedyre: «Landsstyret» erstattes med «Sentralstyret» 
➢ Kriterier: 1. Det bør stå «Klubb- fylkes- og/eller nasjonalt nivå» 

    2. Stryk «lokalt» 

• Æresmedlemsskap 
➢ Prosedyre 

▪ 1. «Landsstyret» og «landsmøtet» erstattes med 
«Sentralstyret»  

▪ 2. «Landsstyret» erstattes med «Sentralstyret», 
«Årsmøtet» erstattes med «Landsmøtet» 

▪ 3. «Landsstyret» erstattes med «Sentralstyret» 
▪ 4. «Årsmøtet» erstattes med «Landsmøtet» 

➢ Retningslinjer 
▪ 4. «bør» endres til «kan» 

➢ Forslagsskjema  
▪ Ordlyd endres fra lover til vedtekter. 

• Administrasjonen får fullmakt til å tilpasse overnevnte skjema etter det til 
enhver tids gjeldende vedtekter. 

 

Vedtak: Retningslinjene oppdateres etter innspillene som kom i møtet.  
 

Sak 55.07 4H Norges programområder  
I arbeidet med å spisse vår identitet og å revidere vår kommunikasjonsstrategi 
er det kommet opp et behov for å presisere 4H’s programområder:  
1. Helse 
2. Natur 
3. Kultur 
4. Samfunn 
 
Det ble gjennomført en workshop for å få frem Sentralstyrets innspill til 
presiseringer knyttet til programområdene. 
 

Vedtak: Generalsekretæren tar med seg innspillene fra sentralstyret inn i det 

videre arbeidet med 4Hs programområder.   

 

Sak 56.07 4H Norges visjon  
I arbeidet med å definere vår identitet har vi sett at 4H Norge mangler en 
visjon.  Sammen med kommunikasjonsbyrået Trigger er det utarbeidet et 
forslag til visjon som ble lagt frem for styret.  
 

• Det kom positive innspill om at visjonen syntes å treffe godt, den var 
treffende og man kjenner seg igjen. Når folk forklarer hvorfor de er med i 
4H, så forklares ofte disse to punktene som et grunnlag.  

• Det kom et innspill om at forslaget til visjon bør forelegges Landsstyret for 
å sikre bedre forankring og kjennskap til visjonen i organisasjonen. Som 



 

 

 

svar på dette innspillet kom det fram at visjonen er utarbeidet over lengre 
tid, og at ytterligere behandling synes unødvendig. 

   

Vedtak: Sentralstyret vedtar 4H Norges visjon. 

 

Sak 57.07 Honorering av frivillige under landsleir 2024 
Når 4H Hordaland syns det er vanskelig å finne skillet mellom betalt dugnad 
og frivillig arbeid, ifm. arbeid med Landsleir i 2024. Det er ønskelig med 
retningslinjer i forbindelse med eventuelle honorar.  
 
Andreas og Iris ble vurdert som inhabile i saken.  
 
Sentralstyret kom med følgende innspill: 
• Det bør vurderes arbeidsmengde for leirsjef kontra muligheter for 

delegering. 
• Honorar som frivillig er skattefritt inntil kr 10 000,- kontra lønn som ansatt. 
• Det gis penger til det fylket som arrangerer Landsleir tilsvarende 20% 

stilling. Det kan være opp til fylket å avgjøre hvordan denne ressursen 
brukes. 

• Ledere får tidvis honorar fra sine fylker for å være leder på leir, hva da 
med leirsjef? 

• Er dette egentlig en landsstyresak, ettersom den har noen prinsipielle 
sider? 

 
Vedtak: Generalsekretær sjekkar om, og korleis, 4H og andre organisasjonar 

honorerer frivillige ifm. storleir. Generalsekretær tek med seg innspela som 

kom i møtet.    

 

 Eventuelt 

• Søknad om æresdiplom. Viser til p-protokoll.  

• P-sak. Viser til p-protokoll.  

 

Vedtak: Æresdiplom tildeles i henhold til søknad. 



 

 

 

Protokoll fra det 8. sentralstyremøtet i 2023 i 4H Norge 

Dato: 12. desember 2023  

Sted: Teams 

Til stede: Martin Holmen 

Andreas Ølvestveit 

Andrine Snopestad 

Jens Håkon Birkeland 

Elliot Solberg  

Turi Elise Kaus (ansattvalgt) 

Raymond Kirknes (1. vara) (deltok fra sak 06.08) (stemmerett, vara for 

Sara Eline Malmo Farbo) 

Astrid Skogseth (2. vara) 

Even Medhus (3. vara) 

Iris Merete Natten Frydenlund (representant N4HA)  

Randi Versto Kaasa 

Gro Helene Andersen 

Kjell Thorstensen 

Fraværende: Sara Eline Malmo Farbo 

Heidi Tønnesen (representant fra 4H-gård Norge)  

Møteleder: Martin Holmen 

Referent:  Kjell Thorstensen  

 

 

Faste saker 

Sak 01.08 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes   
Sak 02.08 Godkjenning av protokoll fra det 7. sentralstyremøtet i 2023 

 

Til sak om budsjett: Det må komme fram at ytterligere kutt i kostnader trolig vil 

måtte medføre kutt i aktivitet. 

 

Vedtak: Protokollen fra det 7. sentralstyremøtet vedtas 

 

Sak 03.08 Styrets kalender 

Ingen innspill til styrets kalender. 

  

Sak 04.08 Fylkesrunden  

Utgikk  



 

Sak 05.08 Økonomisk status 
Økonomisk status per november ble lagt frem for styret. Prognosen for året 

tilsier at vi totalt sett kommer ut med et noe bedre resultat enn budsjett. Det er 

fortsatt noen usikkerheter på enkelte poster, men innspill fra alle ledere er nå 

lagt til grunn i prognosen. 

 

Vedtak: Sentralstyret tar resultat per november og foreløpig prognose for 

2023 til orientering.  

 

Sak 06.08 Orientering medlemstall 
Status medlemstall ble lagt frem for styret. Helt ferske tall tilsier at 
medlemsvekst er innen rekkevidde også i år. Det jobbes aktivt for å motivere 
alle deler av organisasjonen til en siste innsats på verving før jul. Sentralstyret 
bes om å kontakte kontaktfylker med en siste oppfordring før årsskifte.  
 
Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering 
 

Sak 07.08 Muntlig orienteringer fra sekretariatet  

- Status personal  

o Intervjuer pågår for regionlederstillingene i Nord og Midt. 
o 4H Telemark har signert avtale om fast stilling. 
o Nyansatt i 4H Nordland har begynt på timer fra november, men 

går inn i fast stilling fra januar.  
o Prosjektmedarbeider i 4H Oppland er tilbake fra permisjon og 

jobber 100% fom. desember til februar. 
o Samarbeidet med Trivselslabben i 4H Finnmark utgår. De 

rekrutterer en ny ansatt for å dekke opp for det Trivselslabben 
var tiltenkt av oppgaver.  
 

- Status felles regnskapsprogram  

o Kartlegging og videre arbeid er lagt inn i årshjulet for 
administrasjonen første halvår 2024.  
 

- Kommunikasjonskampanje  

o SoMe-kampanje kjøres i første halvdel av januar sammen med 

Trigger.  

Målgruppe: Foreldre til barn mellom 8 og 14 år. 

Formål: Bygge kjennskap til 4H. 

 

- Status Global Summit 

o 4H Norge har søkt om å være vertskapsland for 4H Global 

Summit i 2026. Vi har foreløpig fått positive signaler. 

 

- Status nordisk samarbeid om nordisk leir  

o 4H Sverige legger om sitt system, og vil nå veksle mellom 

nordisk leir og landsleir hvert annet år, slik som i 4H Norge.  

o Styret i 4H Sverige har ikke tatt en beslutning om nordisk leir 

2025.  

o 4H Finland har ikke tilsvarende leirkultur som i 4H Sverige og 

4H Norge, og er mer tilbakeholdende når det gjelder 

arrangørrollen. 



 

o Møte med nordiske generalsekretærer holdes i Oslo 28. – 29. 

februar. 

 

Vedtak: Sentralstyret tar sakene til orientering 

  
Sak 08.08 Muntlig orientering fra AU, utvalg og arbeidsgrupper  

- Orientering fra AU 

o Saker som ble diskutert i siste AU 

▪ Vikar for GS 

▪ Personal 

▪ Budsjett 

- Status 4H-løpet  

o 4H-løpet lanseres 1. februar 

o Nytt 4H-løp skal testes av medlemmer og klubbrådgivere i 

januar 

o Informasjon og opplæring for klubbrådgivere 24. januar. 

Arbeidsgruppa har til nå presentert løpet i 8 fylkeslag. 

 

- Orientering om Gambia-samarbeidet  

o Vellykket prosjektbesøk med årsmøte, signering av ny 

samarbeidsavtale og møter med klubber, nemder og ansatte. 

o God framgang i 4H-arbeidet 

o Arbeidsgruppa jobber for ekstern finansiering 

 

Vedtak: Sentralstyret tar saken til orientering 

 

 

Løpende saker 

Sak 58.08 Forslag budsjett 2024 – rammer 2025 
Det er utarbeidet et forslag til foreløpig budsjett for 2024, og rammer for 2025, 

som ble lagt fram for styret.  

• Budsjettet legger opp til økte inntekter, både fra prosjektfinansiering og 
økt satsing på sponsorater og samarbeidspartnere.  

• Inntektsfordelingen viser at andelen offentlige tilskudd blir mindre fordi 
de andre inntektsområdene vokser.  

• Kostnadsfordelingen: Vi forventer at personalkostnader vil øke med 
økte lønnsnivåer, både som følge av generell lønnsvekst, men også 
pga økt konkurranse om arbeidskraft.  

• Noen mindre kutt er foretatt siden forrige møte 

• Resterende midler fra årets budsjett flyttes over til 2024.  
 

Vedtak: Styret vedtar forslag til budsjett for 2024 og ramme for 2025. 
 

Sak 59.08 Felles leverandør av leirbukser   
På det 5. styremøtet i 2023 behandlet sentralstyret en innsendt sak fra 4H 
Østfold med et ønske om en felles leverandør av leirbukser for alle fylkeslag i 
organisasjonen. Saken er utredet, og status og forslag til leverandør ble lagt 
fram for styret.  
 



 

Innspill fra styret:  

• Vær oppmerksom på at det også vil tilkomme kostnader til toll. 

• 4H sentralt bør ikke bruke arbeidsressurser på koordinering, innkjøp 
og utsending. Arbeidet har tidligere ligget til fylkeslagene, og det har 
fungert fint.  

• Sekretariatet har funnet fram til en leverandør. Fylkeslag kan gå 
sammen for å koordinere bestillinger ved behov.  

 
Generalsekretærens forslag til vedtak: 4H Norge inngår en avtale med 
Jobtop om innkjøp av leirbukser.  
 
Vedtak: Administrasjonen har funnet felles tilbyder av leirbukser. Dette er 
Jobtop. Fylkene oppfordres til å bruke denne leverandøren til innkjøp av 
leirbukser. 
 

Sak 60.08 Fylkesstyreopplæring 2024 – fordeling av basismoduler  
Fylkesstyreopplæringen består av 10 moduler, og er til for 
fylkesstyremedlemmer i 4H Norge. Fem av modulene skal gjennomføres på 
Insporama 12. – 14. april 2024.  
 
Innspill fra styret: 

• Modul 7.3: Endre tittel til noe som passer bedre. Stryke sekretær, og 
øke fokus på arrangement? 

• Legge til innhold om: 
o Strategi 
o Hvordan å skape en trygg organisasjon 
o Demokrati, medvirkning og medbestemmelse 

• Påvirkning: Hvor skal dette plasseres? Kan bl.a. inneholde hvordan å 
finne nye inntektskilder 

• Blir modul 9 bedre hvis den arrangeres på Insporama? 

• Noen bolker oppleves å ha litt knapp tid 

• Forslag om å gjenbruke fjorårets bolk: Klubbrådgiver – fra sjef til leder 

• Modul 4 - 4H i den store sammenhengen: Hva ligger i visjon og 
formålsparagraf? 

 

Fordeling av moduler på Insporama: 

Moduler ble fordelt. 

 

Det er viktig å ha noen i bakhånd som kan steppe inn på kort varsel pga 

sykdom e.l. Even meldte seg som back-up. 

 

Even hadde teknisk ansvar i fjor og kan gjerne ta dette igjen. 

 

Videre arbeid med styrets moduler 

Godt å få en faglig person å sparre med (mentor), men veldig 

personavhengig. Fint å få en mentor man kjenner fra før. Styremedlemmene 

kan komme med ønske om mentor.  

 
Andre innspill til Insporama 

• Hvis det leies inn en ekstern foredragsholder, bør alle få mulighet til å 
delta 

• 4H-gård kan ha egen bolk for klubbrådgivere med inspirasjon til 
hvordan å bruke 4H-gårder 



 

 

• Erfaringer fra sommerklubber i Nordland 

• Poengjakten slik den var i fjor ble for omfattende 

 
Vedtak: Generalsekretær tar med seg innspillene som kom i møtet i videre 
planlegging av Insporama og fylkesstyreopplæringen.   
 

Sak 61.08 Rammer for landsleir 2024 
6. - 13. juli 2024 inviterer 4H Hordaland til landsleir på Voss. Jamfør 
arrangøravtale mellom 4H Norge og 4H Hordaland fikk sentralstyret tilsendt 
rammene for landsleir 2024.  
 
Innspill regler: 

• Det bør ikke være lov å forlate leirområdet, både av hensyn til 
deltakernes sikkerhet og ledernes ansvar overfor deltakerne. 
Generalsekretær bes om å være tydelig på dette. Deltakere må ha en 
legitim grunn til å forlate området. Området bør ikke forlates med 
mindre det er i selskap med en leder.  

• Sentralstyret er i stor grad enige om at energidrikk ikke bør tillates.  
o Sjekk om energidrikk er omtalt i retningslinjer for rus 
o Vurder hvordan leder skal følge opp dette. Det viktigste er 

sikkerheten til deltakerne.  
 

Innspill til rammene:  

• Overordnede rammer seg generelt greie ut.  

• Sentralstyret stiller spørsmål ved sikkerheten knyttet til teltplass tett på 
trafikkert vei. Sentralstyret har et overordnet ansvar, og uttrykker 
bekymring. Hovedkomiteen bes se nærmere på sikkerhetstiltak.   

o GS informerte om at trafikksikkerhet har vært diskutert og 
vurdert i hovedkomiteen. Det finnes ikke alternative teltplasser.  

 

Vedtak: Sentralstyret godkjenner dei overordna rammene for landsleir 2024. 
 

 Eventuelt 
I og med at Elliot går ut av styret i januar, trenger 4H Hordaland en ny kontakt 
i styret. Andrine overtar dette. 
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